
                                                                                                                                                                                    

ACTA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE REUS

Núm.: 08/2016

Caràcter: ordinari   
Data: 03.06.2016 
Horari: de 09:30  a  12:58 hores
Lloc: Saló de Plens del Palau Municipal 

Hi assisteixen:

Carles Pellicer Punyed, alcalde-president           
Montserrat Vilella Cuadrada
Hipòlit Monseny Gavaldà         
Marc Arza Nolla  
Joaquim Enrech Garola
Xavier Angelergues Abellà 
Montserrat Caelles Bertran
Jordi Cervera Martínez
Oriol Ciurana Zaragoza
Maria Dolors Compte Llusà
Mariona Cuadrada Monteverde
Sebastià Domènech Bosch  
Edgar Fernández Blázquez
Guillermo Figueras Talarn
Montserrat Flores Juanpere, 
Josefa Labrador Barrafón
Noemí Llauradó Sans
Marta Llorens Pérez
Damián Morales Arcas
Ana Isabel Martínez Serrano
Andreu Martín Martínez, ( en el moment en que consta a l'acta)
Daniel Rubio  Angosto, 
Juan Carlos Sánchez Martínez
Maria Dolors Sardà Lozano
Francesc Vallès Vives
David Vidal Caballé

S'ha excusat: 
Núria  Borrell Gallego 

Jaume Renyer Alimbau, secretari general  
Baldomero Rovira López, interventor  
M. Rosa Ferré Amador, adjunta a la Secretaria General    
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ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de les actes de les sessions plenàries dels dies 6 i 30 de maig de 2016.

2. Informació de l’Alcaldia.
 

MOCIONS DE L'ALCALDIA

3. Alcaldia. Donar compte d'una resolució de l’Alcaldia en matèria d’organització municipal.

4. Alcaldia. Nomenament de membres i representants en distints òrgans, organismes i
entitats.

HONORS I DISTINCIONS 

5. Nomenament de Mossèn Josep Gil i Ribas Fill  Il·lustre de Reus.  

6. Concessió de la Menció Honorífica Municipal a l'Esbart Santa Llúcia de Reus.

SERVEIS GENERALS I ECONÒMICS 

7. Intervenció. Autorització de la modificació de les condicions financeres dels crèdits
concedits a Reus Serveis Municipals SA i a Hospital de Sant Joan de Reus, SAM.

8. Guàrdia Urbana. Resolució parcial del conveni signat per aquest Ajuntament amb
l'Associació de Voluntaris de Protecció Civil de Reus.

9. Rendes i Exaccions. Declaració d'interès o d'utilitat municipal de diverses obres a efectes
de l'ICIO.

10. Projecció de Ciutat. Contracte programa entre el Consorci del Transport Públic del
Camp de Tarragona, l'Ajuntament de Reus i Reus Transport Públic, SA per a la prestació de
serveis públics regulars de transport urbà de viatgers.

11. Promoció Econòmica. Aprovació inicial de les bases que han de regir la concessió de
subvencions a les empreses i als nous emprenedors per afavorir l'impuls i la dinamització
econòmica de la ciutat.

12. Ocupació. Oferta formativa i preus públics del Centre de Formació d'Adults Escola
Marta Mata per al curs 2016-2017.

  
SERVEIS DE TERRITORI I URBANISME
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13. Medi Ambient – Salut Pública. Imposició de sanció per infracció de la normativa sobre
tinença d'animals potencialment perillosos.

SERVEIS A LA PERSONA 

14. Benestar Social. Conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal del Baix Camp per
a la gestió dels ajuts de menjadors escolars per al curs 2016-2017.

15. Ensenyament i Política Lingüística. Aprovació dels preus públics dels serveis educatius
de 0-3 anys (escoles bressol municipals).

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS 

16. Proposta de CIUTADANS referent a la retirada de l'estelada del Parc de Bombers de
Reus.

17. Proposta del PP envers la reunió d'Arnaldo Otegi al Parlament de Catalunya.

MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

18. Moció de CIUTADANS referent a la creació de la Reus Film Office.

19. Moció de la CUP per la reorganització del Consell d'Administració de les societats
GECOHSA i CENTRE MQ REUS,  SA.

20. Moció de CIUTADANS, PSC-CP i PP per posar a disposició de l'Associació d'Alzheimer
de Reus i Baix Camp un espai municipal per ubicar-hi el centre de dia.

21. Moció de la CUP en relació als consells municipals i als pressupostos participatius.

22. Moció de la CUP per retirar el títol de batlle honorari i perpetu a Francisco Franco
Bahamonde i condemnar la dictadura franquista.

Assumptes sobrevinguts

Precs i preguntes 
   

Desenvolupament de la sessió 
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Les intervencions orals realitzades en aquesta sessió per l’alcalde regidors i, en el seu
cas, el secretari i l’interventor als diferents punts de l’ordre del dia assenyalats a l’acta
amb ES PRODUEIX DEBAT estan contingudes en suport digital àudio autenticat, amb la
incorporació de la signatura d’aquesta Secretaria General. Una vegada aprovat
l’esborrany de l’acta d’aquesta sessió, les esmentades intervencions orals quedaran
incorporades automàticament a l’acta, formant part, d’una manera intrínseca i
indissoluble, de l’esmentat document administratiu, donant-se amb això degut
compliment a les previsions dels articles 25.2 apartat ñ) i 70 bis número 3 de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, article 45.1 de la Llei
30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del
procediment administratiu comú, articles 6 i 29.1 de la Llei 11/2007, de 22 de juny,
sobre d’accés electrònic dels ciutadans als Serveis Públics, article 4 i disposició
addicional primera sobre fe pública i ús de signatura electrònica de la Llei 59/2003, de
19 de desembre, de signatura electrònica, procedint-se a la preceptiva publicació a la
web municipal.  

Oberta la sessió per la presidència es passen a tractar el temes següents: 

1. Aprovació de les actes de les sessions plenàries dels dies 6 i 30 de maig de 2016.

S'aproven, per unanimitat, les actes del ple dels dies 6 i 30 de maig de 2016.

2. Informació de l’Alcaldia.

El Sr. Pellicer dóna compte del següent: 
 
De l'assistència, a l'ofrena floral a la Mare de Déu de Misericòrdia i de la posterior recepció
institucional al Club de Futbol Reus Deportiu, pel seu ascens a la segona divisió A. Felicita,
una vegada més, en nom de la Corporació, al Club de Futbol Reus Deportiu, a l'equip
tècnic i directiu, a la plantilla i a l'afició de la ciutat de Reus per aquest merescut ascens.

També felicita a la resta d'equips esportius de la ciutat que han obtingut durant la
temporada, èxits en totes les categories i en totes les modalitats esportives que existeixen.

Felicita en nom de la Corporació al Sr. Daniel Villanueva i a l'Escola de Cinema de Reus, per
la Palma d'Or, aconseguida a Cannes pel film Timecode, guanyador al millor curtmetratge.
Aquest premi no és habitual i formarà part de la història de la ciutat. 

Recorda que aquesta setmana l’entitat Carrutxa, serà distingida amb el Premi Nacional de
Cultura 2016, que atorga el Consell Nacional de la Cultura i les Arts de Catalunya. Felicita a
l'entitat en nom de la Corporació i vol que consti en acta.

De l'obertura del LXIX Concurs Exposició de Roses al Centre de Lectura de Reus, i de
l'assistència al acte de lliurament de premis. 

De l'assistència al Pavelló Olímpic al concert "Fem Coral".
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De la reunió tinguda amb el Secretari d'Infraestructures i Mobilitat de la Generalitat, Sr.
Ricard Font, per parlar de la continuïtat de la carretera de Misericòrdia, del tram de la
rotonda fins a Blancafort.

De la inauguració, a Cal Massó, del Trapezi, la fira del Circ a Catalunya, amb molt d'èxit i
molta presència de públic.

De la celebració al Pavelló Olímpic de la Festa Gent Gran, amb l'assistència de 800
persones. 

De la recepció institucional a l’Honorable Conseller de Cultura Sr. Santi Vila i de la visita a
les activitats del Trapezzi. 

De l'assistència a la presentació oficial de la Mascota dels Jocs del Mediterrani al Teatre
Tarragona. Recorda que la ciutat de Reus és subseu i participa activament en futbol i
gimnàstica artística. 

De l'assistència al Fòrum ReusParla amb tots els portaveus municipals, que va ser organitzat
per Canal Reus i Ràdio Reus a la Sala Santa Llúcia.

De la celebració al Mas Pintat del dia Internacional de la Família.

De l'assistència al dinar de trobada de les juntes directives de la FAVR al Centre Cívic
Ponent.

De l'assistència, al Palau de la Generalitat, al lliurament dels Premis Nacionals a la Iniciativa
Comercial, on va ser guardonada la Cereria Salvadó, amb cent vuitanta-un anys d'història.  

De l'assistència a la constitució de la Taula Estratègica de Catalunya del Corredor del
Mediterrani, que va tenir lloc al Palau de Pedralbes de Barcelona.

De la visita a la ciutat del Ministre de Justícia, Sr. Rafael Català, qui li va fer lliurament del
Facsímil del Sumari 260/1870 sobre l’atemptat al General Prim.

De l'assistència, a l'hotel NH, al dinar i posterior atorgament del guardó “El més amic de
Reus” a Josep Mª Martí. 

De l'assistència a la projecció del curtmetratge Timecode, guanyador de la Palma d'Or a
Cannes. Felicita al Cinema Palace, per aquesta projecció que va tenir molt d'èxit.   

De l'assistència a l’acte de suport als Jocs del Mediterrani a L''Orangerie. 

Finalment informa que a la reunió de la Junta de Portaveus tinguda avui el Grup municipal
de la CUP ha acordat retirar el punt núm. 22 de l'Orde del Dia que fa referència a, retirar el
títol de batlle honorari perpetu a Francisco Franco Bahamonde i condemnar la dictadura
franquista. Aquesta moció s'ha retirat del Ple però s'ha tractat a la Junta de Portaveus i s'ha
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aprovat per unanimitat retirar el títol de batlle honorari perpetu a Francisco Franco
Bahamonde.

També informa que la Junta de Portaveus a aprovat les següents mocions: 

Moció d'immersió lingüística i el suport als equips docents, especialment als del CEIP
Escola Joan Rebull  de Reus en el tema de la immersió. 

Moció donant suport al dia internacional dels arxius. El dia 9 de juny és el dia
internacional dels arxius  i Reus es solidaritza. A més tenim una arxius potents. 

Moció donant suport a la Unió de Pagesos amb els fet que van succeït al 2009 al passeig
Sunyer en una manifestació. Se'ls dóna suport i se'ls traslladarà l'acord. 

MOCIONS DE L'ALCALDIA

3. Alcaldia. Donar compte d'una resolució de l’Alcaldia en matèria d’organització
municipal.

Decret núm. 5445 de 18 de maig de 2016

"Atès que per distints decrets de l'Alcaldia s'han designat els membres de la Comissió
encarregada d'estudiar la modificació i aprovació d'un nou Reglament de participació
ciutadana, en representació de cadascun dels grups municipals.

Atès que per decret de l'Alcaldia núm. 1023, de data d'1 de febrer de 2016, es va delegar la
presidència de l'esmentada Comissió en el regidor Sr. Joaquim Enrech Garola. 

Atès que per decret de l'Alcaldia núm. 2337 de data 29 de febrer de 2016 es va nomenar
regidora delegada de l'Àrea de Participació, Ciutadania i Transparència la Sra.
Montserrat Flores Juanpere.

Per tot l'exposat, resolc:

Primer. Delegar la presidència de la Comissió encarregada d'estudiar la modificació i
aprovació d'un nou Reglament de participació ciutadana en la regidora Sra. Montserrat
Flores Juanpere, en substitució del regidor Sr. Joaquim Enrech Garola. 

Segon. Nomenar la regidora Sra. Noemí Llauradó Sans membre de la Comissió encarregada
d'estudiar la modificació i aprovació d'un nou Reglament de participació ciutadana, en
substitució de la regidora Sra. Montserrat Flores Juanpere i en representació del grup polític
municipal d'ERC-MES-MDC-AVANCEM.

Tercer. Nomenar el regidor Sr. Joaquim Enrech Garola membre de la Comissió encarregada
d'estudiar la modificació i aprovació d'un nou Reglament de participació ciutadana, en
representació del grup polític municipal de CIU i la regidora Sra. Maria Dolors Sardà
Lozano membre suplent de l'anterior i en substitució de la Sra. Montserrat Vilella Cuadrada.
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Quart. Donar compte d’aquesta resolució al Ple de la Corporació en la propera reunió que
es dugui a terme."

Els membres del Ple es donen per assabentats. 

En aquest moment s'incorpora a la sessió el Sr. Martín 

4. Alcaldia. Nomenament de membres i representants en distints òrgans, organismes i
entitats.

"Atès que per diferents acords plenaris s'han designat els membres en diferents òrgans i
organismes de l'Ajuntament i representants d'aquest en distintes entitats.

Vistes les propostes  de modificació de designacions ja efectuades.

En conseqüència es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

Primer. Designar els membres del següent organisme autònom, consorci i organisme
municipal complementari:

AGÈNCIA DE PROMOCIÓ DE CIUTAT “REUS PROMOCIÓ”

Un/a representant de cada grup polític amb representació municipal
(CUP) Sra. Mariona Quadrada Monteverde, en substitució del Sr. Xavier Milian Nebot

CONSORCI CENTRE DE RECURSOS DE PROTECCIÓ DE LA SALUT I DEL MEDI AMBIENT

Un representant de l’Ajuntament de Reus:
Sr. Carlos Martín Naranjo, en substitució del Sr. Damián Morales Arcas 

CONSELL MUNICIPAL DE MEDI AMBIENT

Persona relacionada amb l'àmbit del medi ambient, entre tècnics, representants
d'associacions i entitats amb competència en matèria de medi ambient:

Sr. Josep Maria Forcadell i Fuentes, en representació de GEPEC- Ecologistes de Catalunya

Un representant de cadascun dels sindicats majoritaris:
Sr. Josep Ramon Esteve Llorens, en representació de Unió de Pagesos de Catalunya

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat.

HONORS I DISTINCIONS 

5. Nomenament de Mossèn Josep Gil i Ribas Fill  Il·lustre de Reus.
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La Comissió d’Honors i Distincions, de l’Ajuntament de Reus en sessió de data 3 de juny de
2016, ha examinat l’expedient incoat per nomenar Fill Il·lustre al mossèn JOSEP GIL I
RIBAS, a proposta de la Junta de Portaveus de data 5 de maig de 2016. 

Considerant la concurrència en el mossèn JOSEP GIL I RIBAS de les circumstàncies
previstes a l’article 6è del Reglament Municipal d’Honors i Distincions, per la seva
contribució al pensament teològic deixant la seva empremta sobretot des de la Parròquia
de Sant Joan, atent sempre als nous espais de reflexió i pensament, reconegut doctor en
teologia i pensador de projecció internacional i pel seu exemple de vitalisme i voluntat de
fer i impulsar iniciatives compromeses amb el bé comú, així com per la seva faceta més
personal i humana.  

Vist l’expedient incoat, atès el que preveuen els articles 15è, 16è i concordants del
Reglament Municipal d’Honors i Distincions, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del
següent acord: 

Nomenar el mossèn JOSEP GIL I RIBAS, FILL IL·LUSTRE DE REUS, pels mèrits i
circumstàncies que en ell concorren i que han quedat suficientment acreditats a l’expedient
a l’efecte incoat.”

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

El Sr. Pellicer agraeix la presència al saló de plens dels promotors d'aquest nomenament. 

6. Concessió de la Menció Honorífica Municipal a l'Esbart Santa Llúcia de Reus.

"La Comissió d’Honors i Distincions, de l’Ajuntament de Reus en sessió de data 3 de juny
de 2016 ha examinat l’expedient incoat per a la concessió d’una distinció municipal a
l'ESBART SANTA LLÚCIA de Reus, a proposta de la Junta de Portaveus de data 14 d'abril de
2016.

Atesos els mèrits que concorren en l'ESBART SANTA LLÚCIA de Reus, en reconeixement a la
tasca duta a terme en el món cultural i associatiu reusenc treballant sempre per donar a
conèixer la cultura catalana en quant als balls i música tradicional, participant cada any a les
festes majors de Sant Pere i de la Mare de Déu de la Misericòrdia com a grup festiu
reconegut pel protocol de la ciutat, i de forma especial per celebrar engany el 25è aniversari
de la seva creació.

Vist l’expedient incoat, atès el que preveuen els articles 15è, 16è i concordants del
Reglament Municipal d’Honors i Distincions, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del
següent acord: 

Concedir a l ESBART SANTA LLÚCIA de Reus, la Menció Honorífica Municipal pels mèrits i
circumstàncies que en ella concorren i que han quedat suficientment acreditats a
l’expedient a l’efecte incoat.»

El Sr. alcalde agraeix la presència al Ple dels membres de l'Esbart Santa Llúcia de Reus. 
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Recorda que el lliurament d'aquests guardons es farà en un acte per les festes de la Mare
de déu de misericòrdia. 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

SERVEIS GENERALS I ECONÒMICS 

7. Intervenció. Autorització de la modificació de les condicions financeres dels crèdits
concedits a Reus Serveis Municipals SA i a Hospital de Sant Joan de Reus, SAM.

"L’Ajuntament de Reus va subscriure amb diverses entitats financeres operacions de crèdit
per tal de donar compliment al RDL 4/2012 i RDL 7/2012 per la cancel·lació de deutes amb
proveïdors de l’Ajuntament i de les societats mercantils dependents. 

Per acord de Ple de 4 de maig de 2012, l’Ajuntament de Reus va autoritzar a les societats
mercantils dependents, a subscriure la corresponent operació de préstec a llarg termini,
segons el previst al Pla d’Ajust aprovat pel Ple en data 27 de març, a concertar, amb
l’Ajuntament i pels imports finalment certificats. 

En concret, el detall de les operacions signades és el següent:
 

ENTITAT CAPITAL EUROS
Reus Serveis Municipals S.A.  (Innova) 3.405.220,24
EPEL INNOVA  879.432,41
AMERSAM  1.420.623,47
GUPSA  1.000.874,05
REUS TRANSPORT PÚBLIC  81.363,13
RELLSA  156.580,51
HOSPITAL SANT JOAN DE REUS 13.916.611,09
GESTIÓ COMARCAL HOSPITALÀRIA SA  1.637.916,00
AREMSA  2.008.782,57
SANEJAMENT AMBIENTAL S.A.  540.941,59
GAIASA  230.593,03

TOTAL 25.278.938,09

Per acord de la Junta de Govern Local en sessió duta a terme el dia 25 de maig de 2012, es
va aprovar la concessió dels crèdits prèviament autoritzats pel Ple de l’Ajuntament de Reus
a les societats i entitats dependents per una suma total de 25.278.938,09 € (Vint-i-cinc
milions dos-cents setanta-vuit mil nou-cents trenta-vuit euros amb nou cèntims d’euro). 

Vistes les sol·licituds formulades per Reus Serveis Municipals SAM i l’Hospital Universitari
Sant Joan de Reus SAM de data 24 de maig de 2016, en que s’expressa:
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- Reus Serveis Municipals, es sol·licita modificar el contracte de préstec tot addicionant una
liquidació a tipus d’interès del 0% i un període de carència en la liquidació de les
amortitzacions del principal, amb efectes sobre el venciment de 29 de maig de 2016 i pels
venciments corresponents a 29 d’agost de 2016 i 29 de novembre de 2016. 

A partir del venciment corresponent al període 30 de novembre de 2016 a 28 de febrer de
2017, i pels terminis successius, s’aplicarà el tipus d’interès previst a la clàusula quarta del
contracte de crèdit.

Això comportarà allargar el venciment d’aquest crèdit en tres trimestres addicionals al seu
venciment inicialment pactat.

- Hospital Universitari Sant Joan de Reus, una liquidació a tipus d’interès del 0%, amb
efectes sobre el venciment de 29 de maig de 2016 i pels venciments consecutius fins el
corresponent al venciment corresponents a 29 de novembre de 2017.

A partir del venciment corresponent al període 30 de novembre de 2017 a 28 de febrer de
2018, i pels terminis successius, s’aplicarà el tipus d’interès previst a la clàusula quarta del
contracte de crèdit.

Tenint en compte que aquestes modificacions contractuals comporten una disminució de
les previsions d’ingressos que consten al pressupost de l’Ajuntament de Reus per a
l’exercici de 2016, tenint en compte ambdues operacions, de 726.338,51 €, segons detall:

- 579.894,13 € d’ingressos per variació d’actius financers, per la part de capital
deixada d’ingressar durant l’exercici 2016.

- 146.444,38 €, d’interessos deixats d’ingressar durant l’exercici 2016.

Atès que per tal d’evitar un desequilibri financer a l’Ajuntament de Reus, en el moment de
la liquidació del pressupost, l’Ajuntament ha d’adoptar mesures compensatòries, segons
preveu l’art. 18 de la Llei Orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat
financera, en que s’indica que les administracions públiques faran un seguiment de
l’execució pressupostària i ajustaran la despesa pública per a garantir que al tancament de
l’exercici, no s’incompleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària.
Vist que de la liquidació de l’exercici 2015 es va posar de manifest un romanent líquid de
tresoreria per a despeses generals de 2.093.945,86 €.

Tenint en compte que d’aquest romanent de tresoreria ha estat disposat parcialment
mitjançant acord de modificació del pressupost del Ple en sessió de 6 de maig de 2016, per
un import de 1.347.503,36 €, restant una part del romanent líquid de l’exercici 2015 per
disposar per un import de 746.442,26 €, es fa necessari no disposar durant l’exercici 2016
de la xifra de 726.338,51 € per tal de garantir no liquidar el pressupost corrent en
desequilibri al seu tancament.

Vist l’art. 120 del Decret 179/1995 Reglament d’Obres, Activitats i Serveis de les entitats
locals preveu el següent:
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“120.1 Les subvencions poden ser pròpies o impròpies.

120.2 La subvenció pròpia suposa una atribució efectiva, dinerària o en espècie,
avaluable econòmicament.

120.3 La subvenció impròpia no implica desplaçament o transmissió dinerària o
patrimonial i consisteix en incentius fiscals, exempcions o bonificacions, avals en
operacions de crèdit, bestretes reintegrables, crèdits subvencionats o d’altres anàlegs.”

Atès que el tractament de la liquidació d’interessos a tipus del 0% s’ha de considerar una
subvenció impròpia, en concepte de crèdit subvencionat, segons la previsió de l’art. 120.3
del ROAS.

Vist el que preveu l’art. 54 del TRLRHL que el Ple de l’Ajuntament és l’òrgan competent per
a autoritzar la concertació d’operacions de crèdit a les societats mercantils, i en
conseqüència ha d’autoritzar també les modificacions de les condicions contractuals de les
mateixes.

Vist l’informe de la Intervenció municipal que acompanya l’expedient.
 
Amb aquests antecedents, el Ple de l’Ajuntament de Reus acorda:

Primer- Autoritzar a Reus Serveis municipals a modificar les condicions de l’operació de
crèdit signada amb l’Ajuntament de Reus en data 9 de juliol de 2012, tot afegint al
contracte de préstec la següent clàusula:

“Vuitena.- Durant els venciments corresponents als períodes 29 de maig de 2016, 29
d’agost de 2016 i 29 de novembre de 2016 el tipus d’interès aplicable al contracte de
préstec és del 0%.

Durant aquests mateixos terminis de períodes de liquidació es pacta una carència en la
liquidació de les amortitzacions del principal, amb efectes sobre el venciment de 29 de
maig de 2016 i pels venciments corresponents a 29 d’agost de 2016 i 29 de novembre de
2016. 

A partir del venciment corresponent al període 30 de novembre de 2016 a 28 de febrer de
2017, i pels terminis successius, s’aplicarà el tipus d’interès previst a la clàusula quarta del
contracte de crèdit.

Això comportarà allargar el venciment d’aquest crèdit en tres trimestres addicionals al seu
venciment inicialment pactat.”

Segon. Autoritzar a l’Hospital Universitari Sant Joan de Reus SAM a modificar les condicions
de l’operació de crèdit signada amb l’Ajuntament de Reus en data 9 de juliol de 2012, tot
afegint al contracte de préstec la següent clàusula:
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“Vuitena.- Durant els venciments corresponents als períodes 29 de maig de 2016, i pels
venciments consecutius fins el corresponent al venciment de 29 de novembre de 2017.

A partir del venciment corresponent al període 30 de novembre de 2017 a 28 de febrer de
2018, i pels terminis successius, s’aplicarà el tipus d’interès previst a la clàusula quarta del
contracte de crèdit.” 

Tercer. Acordar en els termes previstos a l’art. 18 de la LOEPSF 2/2012, la no disposició com
a font de finançament de modificacions pressupostàries amb càrrec al romanent de
tresoreria per a despeses generals per la quantia de 726.338,51 €.

Quart. Concedir, d’acord amb la previsió de l’art. 120.3 del ROAS, una subvenció impròpia
en concepte de crèdit subvencionat a Reus Serveis Municipals i a l’Hospital Universitari Sant
Joan de Reus per la part de la liquidació d’interessos a tipus del 0%, instrumentalitzada
mitjançant els acords primer i segon anteriors, per un import de 146.444,38 € durant
l’exercici de 2016 i de 113.972,96 € per a l’exercici 2017.

Cinquè. Comunicar aquest acord a les entitats afectades."

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova 14 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-
MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio), 2 en contra ( PP:
Sr. Domènech i Sra. Compte) i 10 abstencions (CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández,
Cuadrada, Angelergues, Ciurana; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador). 

8. Guàrdia Urbana. Resolució parcial del conveni signat per aquest Ajuntament amb
l'Associació de Voluntaris de Protecció Civil de Reus.

"Vist el conveni signat entre l’Ajuntament de Reus i l’Associació de Voluntaris de Protecció
Civil (en endavant AVPC), en data 16.02.15, pel desenvolupament de les funcions
corresponents a la protecció civil dins del municipi de Reus.

Atès que el conveni és plurianual i té una vigència fins l’any 2018 i, d’acord amb la seva
clàusula quarta, per a cada anualitat 2016, 2017 i 2018 s’havia de determinar l’import
concedit mitjançant addenda.

Considerant que l’esmentat conveni no cobreix totes les necessitats de l’AVPC i ha de ser
objecte d’una modificació.

Vist que d’acord amb la clàusula setzena del conveni, aquest pot ser objecte de resolució
anticipada, entre d’altres motius, per mutu acord de les parts.

En conseqüència de l’exposat, el Ple de la Corporació acorda: 
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Primer. Aprovar la resolució parcial del conveni signat per l’Ajuntament de Reus amb
l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil de Reus en data 16.02.15, que tindrà efectes a
31 de desembre de 2015, i que no afectarà a la col·laboració estipulada a les clàusules
segona i tercera del conveni, la qual es continuarà mantenint fins a la redacció d’un nou
conveni.

Segon. Notificar el present acord a l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil de Reus als
efectes oportú.

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

9. Rendes i Exaccions. Declaració d'interès o d'utilitat municipal de diverses obres a
efectes de l'ICIO.

“Atès que la Diputació de Tarragona (NIF P-4300000I), ha sol·licitat concessió de la
bonificació de la quota de l’Impost sobre construccions instal·lacions i obres a liquidar per a
les obres d'instal·lació d'un arrambador a les escales de l'Escola i Conservatori de Música i
de l'Escola d'Art i Disseny de Reus situada a l'immoble número 9 del carrer Sant Jaume,
obres que van ser informades favorablement per l'Arquitecte dels Serveis Tècnics
d'Arquitectura i Urbanisme en data 11 d'abril de 2016.

Atès que la Diputació de Tarragona (NIF P-4300000I), ha sol·licitat concessió de la
bonificació de la quota de l’Impost sobre construccions instal·lacions i obres a liquidar per a
les obres d'instal·lació d'una escala d'accés i una passarel·la a la coberta de l'Escola i
Conservatori de Música i de l'Escola d'Art i Disseny de Reus situada a l'immoble número 9
del carrer Sant Jaume, obres que van ser informades favorablement per l'Arquitecte dels
Serveis Tècnics d'Arquitectura i Urbanisme en data 26/04/16.

Atès que el Sr. SFF (NIF 39742762G), ha sol·licitat la concessió de bonificació de la quota
de l’Impost sobre construccions instal·lacions i obres a liquidar per a les obres d'instal·lació
d'un ascensor situat a l’immoble número 2 PR 1 del Rv. Martí Folguera, obres per a les que
va ser atorgada la corresponent llicència per Decret de data 22/07/15.

Atès que l’article 9 de l’Ordenança Fiscal núm. 5 reguladora de l’Impost sobre instal·lacions,
construccions i obres determina els requisits que hauran de reunir les obres i els subjectes
passius de l’impost per poder gaudir d’una bonificació del 75% al 95% de la quota de
l’esmentat impost.

Resultant que per a gaudir del referit benefici fiscal és necessari que l'obra, a sol·licitud de
l'interessat hagi estat declarada d’especial interès o utilitat municipal pel Ple de
l'Ajuntament pel vot favorable de la majoria simple dels seus membres. 
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Atès que el mateix article recull, sense perjudici de l’acord que adopti el Ple, de forma
orientadora quines son les obres que es poden considerar d’especial interès o utilitat
municipal, si be exigeix que es donin obligatòriament dos requisits: 

a).- Que la construcció, instal·lació o obra correspongui a un ús de caràcter social, cultural,
religiós o historicoartístic .
b).- que els subjecte passiu de l'impost, si és persona jurídica, tingui naturalesa d'entitat
sense ànim de lucre i estigui inscrita al registre corresponent, i en el cas de persona física,
la construcció, instal·lació o obra no tingui relació amb cap activitat econòmica del subjecte
passius. 

Considerant que les obres a realitzar per les esmentades entitats, reuneixen els requisits
per que siguin o puguin ser declarades d’especial interès o utilitat municipal.

En conseqüència, la Comissió Informativa de Serveis Generals i Econòmics informa
favorablement i proposa al Ple l’adopció dels següents acords:

Primer. Declarar d’interès o utilitat municipal a les obres d'instal·lació d'un arrambador a les
escales de l'Escola i Conservatori de Música i de l'Escola d'Art i Disseny de Reus situada a
l'immoble número 9 del carrer Sant Jaume d’aquesta ciutat, als efectes previstos en l’art. 9
de l’Ordenança Fiscal núm. 5 reguladora de l’Impost sobre construccions instal·lacions i
obres.

Segon. Declarar d’interès o utilitat municipal a les obres d'instal·lació d'una escala d'accés i
una passarel·la a la coberta de l'Escola i Conservatori de Música i de l'Escola d'Art i Disseny
de Reus situada a l'immoble número 9 del carrer Sant Jaume d’aquesta ciutat, als efectes
previstos en l’art. 9 de l’Ordenança Fiscal núm. 5 reguladora de l’Impost sobre
construccions instal·lacions i obres.

Tercer. Declarar d’interès o utilitat municipal a les obres d'instal·lació d'un ascensor situat a
l’immoble número 2 PR 1 del Rv. Martí Folguera d’aquesta ciutat, als efectes previstos en
l’art. 9 de l’Ordenança Fiscal núm. 5 reguladora de l’Impost sobre construccions
instal·lacions i obres.

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 22 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM:
Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 4
abstencions ( CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,  Labrador).

10. Projecció de Ciutat. Contracte programa entre el Consorci del Transport Públic del
Camp de Tarragona, l'Ajuntament de Reus i Reus Transport Públic, SA per a la prestació
de serveis públics regulars de transport urbà de viatgers.

"Atès que els municipis ostenten competències en matèria de transport col·lectiu urbà de
viatgers, de conformitat amb el previst a l’article 25.2.g) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,
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reguladora de les bases del règim local, i és un servei de prestació obligatòria per als
municipis de més de 50.000 habitants. 

Atès que l’Ajuntament, en la seva condició de titular del servei públic de transport urbà de
viatgers del municipi de Reus, presta l’esmentat servei a través de l’empresa Reus Transport
Públic, SA.

Atès que en compliment del previst a la Llei 9/2003, de 13 de juny de la mobilitat, que
impulsa la creació d’autoritats territorials de la mobilitat, amb funcions de planificació i
coordinació dels serveis de transport públic i d’establiment de tarifes dels serveis de
transport, que adoptaran la forma de consorcis, constituïts pel departament de la
Generalitat de Catalunya competent en matèria d’infraestructures de mobilitat i transport i
pels ens locals.

Atès que l’any 2003 es constituí el Consorci del Transport Públic del Camp de Tarragona,
l’àmbit territorial del qual és el de les comarques de l’Alt Camp, Baix Camp, Baix Penedès,
Conca de Barberà, Priorat i Tarragonès.

Atès que de conformitat amb l’article 5 dels seus estatuts, el Consorci del Transport Públic
del Camp de Tarragona té per funcions, entre d’altres, el disseny de la política de
finançament per subvenir el dèficit dels serveis i les despeses de funcionament de
l’estructura de gestió i l’establiment de relacions amb altres administracions per al millor
compliment de les funcions atribuïdes al Consorci de conformitat amb els esmentats
Estatuts.

Atès que l’any 2007, el Consorci del Transport Públic del Camp de Tarragona va formalitzar
un contracte programa amb l’Ajuntament de Reus i Reus Transport Públic, S.A. per a
determinar les condicions de prestació i requeriments de qualitat dels serveis de transport
públic urbà de determinats serveis de la seva competència amb la fixació d’un seguit
d’obligacions de servei públic i el seu règim de finançament per part de l’ATM.

Atès que segons consta en els informes obrants a l’expedient, els anys 2010, 2012, 2013,
2014 i 2015 es formalitzaren successius contractes programa amb la mateixa finalitat.

Atès que el Consorci del Transport Públic del Camp de Tarragona ha tramès a aquest
Ajuntament mitjançant escrit de data 18 de març de 2016, amb entrada al Registre General
de data 30 de març de 2016, un nou contracte programa en el qual es determinen les
condicions de prestació, els objectius de servei, els indicadors de seguiment i el règim
econòmic de la prestació de les noves expedicions dels serveis de transport públic urbà del
municipi de Reus per a l’any 2016.

Vist l’esmentat contracte programa, obrant a l’expedient, del qual en resulten, en essència,
obligacions per al Consorci del Transport Públic del Camp de Tarragona i per a l’empresa
Reus Transport Públic, S.A. i preveu, entre altres aspectes, un compromís de finançament
per part del Consorci per contribuir al manteniment de l’equilibri econòmic de l’explotació
de les línies L10, L11 i L20 per un import màxim de 121.954,60€.
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Vist l’informe emès el dia 19 d'abril de 2016 per la gerència de la societat Reus Transport
Públic, S.A. pel qual s’informa favorablement la formalització de l’esmentat contracte
programa i insta a la seva formalització immediata per garantir el cofinançament del
Consorci del Transport Públic del Camp de Tarragona i vist l'annex que el complementa,
signat el dia 23 de maig de 2016.

Vist l’informe emès el dia 18 de maig de 2016 pel sotsinspector Cap de la Guàrdia Urbana,
en el qual informa que l’esmentat Departament no troba cap objecció a la signatura del
contracte programa, en relació a l'afectació del trànsit.

Vist l'informe emès per l'Àrea de Promoció Econòmica de data 23 de maig de 2016 pel qual
s'informa favorablement sobre la formalització del contracte programa per a la prestació de
serveis públics regulars de transport urbà de viatgers a la ciutat de Reus.

Vist el que disposa la Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat i la Llei 26/2010, del 3
d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya.

Vist el que disposa l’article 309 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el
Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, la competència per a l’aprovació del
present conveni correspondria al Ple de la corporació.

Per tot l'exposat, i previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Generals i
Econòmics es proposa al Ple de la Corporació l'adopció dels següents acords:

Primer. Aprovar el contracte programa entre l’Ajuntament de Reus, el Consorci del Transport
públic del Camp de Tarragona i Reus Transport Públic, S.A. en el qual es determinen les
condicions de prestació, els objectius de servei, els indicadors de seguiment i el règim
econòmic de la prestació de les noves expedicions dels serveis de transport públic urbà del
municipi de Reus per a l’any 2016.

Segon. Donar trasllat del present acord al Consorci del Transport Públic del Camp de
Tarragona i a l’empresa Reus Transport Públic, S.A."

EL SR. ARZA EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 17 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra.
Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 9 abstencions (CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens,
Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez). 

11. Promoció Econòmica. Aprovació inicial de les bases que han de regir la concessió
de subvencions a les empreses i als nous emprenedors per afavorir l'impuls i la
dinamització econòmica de la ciutat.
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"Atès que l’Ajuntament de Reus, en el marc de les competències de foment de la promoció
econòmica del municipi, té la voluntat d’articular recursos per possibilitar el foment de
noves activitats econòmiques i el suport al teixit empresarial existent. 

Donada la importància i rellevància que té per a la ciutat de Reus promoure i fomentar el
creixement de les empreses a la ciutat, que s'ha caracteritzat pel seu caràcter emprenedor i
per la diversitat del seu teixit econòmic productiu que continua apostant per la creativitat i
la innovació. 

Atès que es considera necessari, per part de l’Ajuntament de Reus, donar suport al sector
empresarial de la ciutat per ajudar a fer realitat els seus projectes. Amb aquest objectiu ha
definit els criteris i el procediment per a la concessió de subvencions que permetin afavorir
l'impuls de l'emprenedoria, la creació i establiment de noves empreses i la millora
d'empreses instal·lades al municipi de Reus. 

Vist l'informe emès pels serveis tècnics de l'Àrea de Promoció Econòmica en el qual
s'informa favorablement a les bases elaborades. 

Vist l'esborrany de bases elaborat pels serveis tècnics municipals, que consten a l'expedient
de referència.

Vist el que disposen la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions, els
articles 55 i següents del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el
Reglament de la Llei 38/2003, i el capítol 1 del títol III del Decret 179/1995, de 13 de juny,
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, en relació a les
subvencions, i de forma específica a les bases per al seu atorgament.

Atès que l’article 124.2 del Decret 179/1995 estableix que les bases s’han de sotmetre a
informació pública com a mínim per un termini de vint dies i s’han de publicar en el Butlletí
Oficial de la província i en el tauler d’anuncis de la Corporació, inserint-se una referència
d’aquest anunci en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.

Vist l’article 124.3 del Decret 179/1995, que determina que l’òrgan competent per a
l’aprovació de les bases és el Ple de la Corporació.

En conseqüència, i amb el previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Generals i
Econòmics, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords: 

Primer. Aprovar inicialment les bases que han de regir la concessió de subvencions a les
empreses i als nous emprenedors, per afavorir l'impuls i la dinamització econòmica de la
ciutat de Reus.  

Segon. Sotmetre les bases esmentades en el punt anterior al tràmit d’informació pública en
la forma reglamentàriament establerta, entenent-se definitivament aprovades en el cas que
en el termini establert per a aquest tràmit no es formulin al·legacions ni reclamacions. 
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En aquest sentit, les bases es publicaran íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província i
en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, i se sotmetran al tràmit d’informació pública per un
termini de 20 dies des de la publicació de les bases al Butlletí Oficial de la Província. Així
mateix, s’inserirà en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya una referència de l’anunci
de publicació del text.

Tercer. Facultar al regidor delegat de Promoció Econòmica, el Sr. Marc Arza Nolla, per tal
que adopti qualsevol resolució necessària per a l’aplicació efectiva d’aquestes bases.

EL SR. ARZA EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

SotmesaSotmesa lala propostaproposta aa votació,votació, s’aprovas’aprova ambamb 2020 votsvots aa favorfavor (CiU:(CiU: Srs./Sres.Srs./Sres. Pellicer,Pellicer, Vilella,Vilella,
Monseny,Monseny, Arza,Arza, Sardà,Sardà, Enrech,Enrech, Caelles;Caelles; CIUTADANS:CIUTADANS: Srs./Sres.Srs./Sres. Sánchez,Sánchez, Morales,Morales, Figueras,Figueras,
Labrador;Labrador; PSC-CP:PSC-CP: Srs./Sres.Srs./Sres. Vallès,Vallès, Martín,Martín, Martínez;Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM:ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.Sres.
LlauradóLlauradó ii Flores;Flores; PP:PP: Sr.Sr. DomènechDomènech ii Sra.Sra. Compte;Compte; ARAARA REUS:REUS: Srs.Srs. CerveraCervera ii Rubio)Rubio) ii 66
abstencions (abstencions (CUP: Srs./Sres. CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana). Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana). 

12. Ocupació. Oferta formativa i preus públics del Centre de Formació d'Adults Escola
Marta Mata per al curs 2016-2017.

"Vist el conveni formalitzat el dia 18 de març de 2011 entre l’Ajuntament de Reus i l’Institut
Municipal de Formació i Empresa “Mas Carandell”, pel qual el primer centralitzava la
titularitat del Centre de Formació d’Adults Escola Marta Mata.

Atès que es fa necessari aprovar l’oferta formativa i els preus públics corresponents de
l’esmentat Centre de Formació d’Adults per al proper curs 2016-2017.

Vist l’informe proposta de l’oferta formativa i els preus públics emès pel director del CFA
Escola Marta Mata de data 19 de maig de 2016, amb el vistiplau del regidor competent. 

Atès que l’esmentada proposta s’ha elaborat a partir dels estudis de costos elaborats per a
cadascuna de les activitats, elaborades pels serveis tècnics municipals, i que consten a
l’expedient.

Atès que el recurs educatiu del Centre de Formació d’Adults Escola Marta Mata es dirigeix a
persones que essent majoritàriament majors de 18 anys, volen millorar el seu nivell
formatiu i per tant la seva ocupabilitat i expectatives de millora en el mercat laboral, per la
qual cosa, com es posa de manifest en l’informe esmentat en el paràgraf anterior, cal
remarcar l’interès social del recurs ja que millora la cohesió social i satisfà la gran demanda
d’aquests cursos.

Vist el que preveu l’article 127, en relació amb el que disposen els articles 41 a 47 del Reial
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora
de les hisendes locals.

Vist, així mateix, l’article 24.3 de l’Ordenança general de gestió, recaptació i inspecció dels
tributs i altres ingressos de dret públic local de l’Ajuntament de Reus.
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Atès que de conformitat amb l’article 47 del citat Reial Decret Legislatiu 2/2004,
l’establiment o modificació dels preus públics correspon al Ple de la Corporació.

Per tot això, i previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Generals i Econòmics, es
proposa a la Junta de Govern Local l’adopció dels següents acords: 

Primer. Aprovar l’oferta formativa del Centre de Formació d’Adults Escola Marta Mata per al
curs 2016-2017, tal i com es detalla a l'ANNEX núm. 1 d'aquest acord.

Segon. Aprovar els preus públics per concepte de matrícula per a cada una de les activitats
de l’Oferta Formativa del Centre de Formació d’Adults Escola Marta Mata per al curs 2016-
2017, en els termes que s’exposen a l'ANNEX núm. 2 d'aquest acord.

Tercer. A aquests preus se’ls aplicarà els criteris que seguidament es relacionen: 

CRITERIS D’APLICACIÓ DE LES  TARIFES DE MATRÍCULA I DOCUMENTS A APORTAR

Atur

Podran acollir-se a aquest preu públic les persones que en el moment de la matrícula
estiguin registrades a l’oficina de l’atur com a demandants d’ocupació.

Els beneficiaris dels preus públics per a persones en situació d’atur hauran d’acreditar la
seva situació amb la presentació del Document d'Alta i Renovació de la Demanda
d'Ocupació (DARDO) vigent (original i fotocòpia).

Família nombrosa

Podran acollir-se a aquest preu públic les persones que en el moment de la matrícula
puguin demostrar la seva condició de família nombrosa de categoria general o especial
indistintament.

Els beneficiaris de la tarifa per família nombrosa hauran d’acreditar la seva situació amb la
presentació del corresponent Títol de família nombrosa general o especial, vigent i expedit
per la Secretaria de Família del Departament de Benestar Social i Família de la Generalitat
de Catalunya (original i fotocòpia).

Família monoparental

Podran acollir-se a aquest preu públic les persones que en el moment de la matrícula
puguin demostrar la seva condició de família monoparental.

Els beneficiaris de tarifes per família monoparental hauran d’acreditar la seva condició amb
la presentació del corresponent Títol de família monoparental vigent, expedit per la
Secretaria de Família del Departament de Benestar Social i Família de la Generalitat de
Catalunya (original i fotocòpia).
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Discapacitat

Podran acollir-se a aquesta tarifa les persones que en el moment de la matrícula pateixin
una discapacitat igual o superior al 33%. 

Per a demostrar aquesta condició cal presentar la targeta acreditativa de la discapacitat
(original i fotocòpia) o en absència, el certificat emès pel Departament de Benestar de la
Generalitat de Catalunya (original i fotocòpia) on es determini el grau o percentatge de
discapacitat."

EL SR. RUBIO EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 13 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores;
PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) 9 en contra ( CUP:
Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres.
Vallès, Martín, Martínez) i 4 abstencions ( CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras,  Labrador).

  
SERVEIS DE TERRITORI I URBANISME

13. Medi Ambient–Salut Pública. Imposició de sanció per infracció de la normativa
sobre tinença d'animals potencialment perillosos.

"Atès que per decret del Regidor delegat de l’Àrea de Via Pública i Medi Ambient de data
11.12.15, s’inicià un procediment sancionador contra el Sr. J.G.R. per la suposada infracció
de l’article 13.1.b) de la Llei 50/1999, de 23 de desembre, sobre el Règim Jurídic per a la
tinença d’animals potencialment perillosos, per fel de tenir un gos de raça creuat de Pitbull
i American Staffordshire Terrier sense disposar de la corresponent llicència. 

Aquest decret, juntament amb el plec de càrrecs formulat per la instructora, va ser notificat
a l’interessat mitjançant edicte al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i al Boletín Oficial del
Estado núm. 30 de data 04.02.16, en no haver-se pogut practicar la notificació en el
domicili de l’interessat.

Atès que s’ha tramitat el corresponent procediment sancionador d’acord amb el que
preveuen els articles 14 i següents de l’Ordenança general reguladora del procediment per
a l’exercici de la potestat sancionadora de l’Ajuntament de Reus.

Atès que la instructora ha formulat en data 26.02.16 la proposta de resolució, la qual ha
estat notificada a la interessada, per edicte en el Boletín Oficial del Estado núm. 84 de data
07.04.16, i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament, al no haver-se pogut practicar la notificació
en el domicili, sense que per la seva part s'hagin formulat al·legacions, aportat documents
o proposat  la practica de qualsevol tipus de proves.
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Atès que de la instrucció del procediment resulten provats els fets imputats i que en resulta
responsable el Sr. J.G.R.

Vista la proposta de resolució efectuada per la instructora de l’expedient, en la qual es
proposa imposar una sanció de 2.500,00 euros a l’empara de l’article 13.5 de la Llei
50/1999, de 23 de desembre, per la provada comissió d’una infracció molt greu qualificada
a l’article 13.1.b) de la mateixa llei.

Vist el que disposa l’article 13 de la llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos
considerats potencialment perillosos, segons modificació feta per la llei 7/2004, de 16 de
juliol, de mesures fiscals i administratives, a proposta de la Comissió Informativa de Serveis
de Territori i Urbanisme del dia 30 de maig de 2016, S'ACORDA:

Primer. Imposar al Sr. J.G.R. una sanció consistent en una multa de 2.500,00 euros com a
responsable de la comissió d’una infracció molt greu tipificada a l’article 13.1.b) de la Llei
50/1999, de 23 de desembre, pel fet de tenir un gos potencialment perillós sense disposar
de la corresponent llicència.

S'haurà de fer efectiu aquest import a les Oficines de la Recaptació Municipal situades al
carrer Sant Llorenç, núm. 25 de Reus, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores, en els
següents terminis:

Si la notificació es realitza entre els dies 1 i 15 del mes, el pagament haurà de fer-se, des de
la data de recepció de la notificació fins el dia 20 del mes posterior o, si aquest no fos hàbil
fins l’immediat hàbil següent:

Si la notificació es realitza entre els dies 16 i el darrer del mes, el pagament haurà de fer-
se, des de la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del segon mes posterior o, si
aquest no fos hàbil fins l’immediat hàbil següent.

Una vegada transcorreguts els terminis assenyalats per al pagament en període voluntari,
sense haver-se efectuat l'ingrés, s'iniciarà el procediment de constrenyiment, amb el
recàrrec, interessos de demora i despeses del procediment que corresponguin.

Segon. Requerir al Sr. J.G.R. per tal que en el termini de 15 dies, a comptar des del dia
següent al de la notificació d’aquest acord, presenti la sol·licitud i la documentació per a
l’obtenció de la llicència per la tinença i conducció d’animals potencialment perillosos.

Tercer. Atorgar els recursos legals procedents..“

EL SR. RUBIO EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6 vots
en contra ( CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana).
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SERVEIS A LA PERSONA 

14. Benestar Social. Conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal del Baix Camp
per a la gestió dels ajuts de menjadors escolars per al curs 2016-2017.

"Atès que el Consell Comarcal del Baix Camp i el Departament d’Ensenyament van
subscriure l’any 2013 un conveni de col·laboració, que substitueix l’anterior signat l’any
1996, en virtut del qual la Generalitat delega a l’ens comarcal la gestió de diferents serveis i
prestacions en matèria d’ensenyament, entre les que hi ha la gestió dels ajuts individuals
de menjador escolar per motius de precarietat econòmica i social. Aquesta delegació
continua vigent per al curs 2016/2017.

Atès que l’Ajuntament de Reus i el Consell Comarcal del Baix Camp, dins dels seus plans
d’actuació, tenen com a objectiu donar suport a aquelles famílies que tenen dificultats
econòmiques per a fer front a les despeses que suposen els menjadors escolars dels seus
fills/es que assisteixen a centres escolars públics d’educació infantil, primària i secundària,
tant públics com privats concertats.

Atès que és voluntat d’aquestes dues Administracions col·laborar econòmicament en la
dotació de les subvencions per a l’assistència a les famílies per als menjadors dels centres
escolars de la ciutat de Reus esmentats en el paràgraf anterior.

Atès que des de l'any 1999 i de forma ininterrompuda se signa un conveni de col·laboració
entre l’Ajuntament de Reus i el Consell comarcal del Baix Camp, pel qual s’estableix un
sistema únic de gestió d’aquestes subvencions, per la qual cosa l'Ajuntament de Reus passa
a gestionar-les, acordant formular una única convocatòria al municipi de Reus.

Atès que per tal de formalitzar aquesta col·laboració s'ha consensuat un conveni entre el
Consell Comarcal del Baix Camp i l'Ajuntament de Reus, on s'estableixen els termes per a la
gestió de les subvencions individuals de menjadors del curs escolar 2016-2017, incorporant
l’autorització a la corporació municipal per tal que assumeixi, la gestió de la totalitat
d’escoles i/o instituts d’ensenyament del municipi de Reus, que imparteixin el segon cicle
d’ensenyament infantil i els ensenyaments obligatoris de primària i secundària, ja siguin
centres ordinaris o d’educació especial, i tant si els centres són de titularitat pública com
també si són privats concertats (en aquest últim cas, tinguin o no un contracte programa
per a la singularització dels recursos del centre atenent a les necessitats de l’alumnat de
l’entorn on està ubicat, en els termes assenyalats a l’Ordre EDU/356/2006, de 10 de juliol o
en el marc normatiu que substitueixi o modifiqui aquesta Ordre preferent de Reus).

Atès que per al curs 2016/2017, de la mateixa manera que per al curs immediat anterior, el
Departament d’Ensenyament de la Generalitat ha fixat, el dia 23 de març de 2016, uns
criteris homogenis de valoració de les sol·licituds individuals de menjador escolar per tal
que els llindars mínims de les circumstàncies econòmiques i socials que determinen l’accés
a aquests recursos públics siguin els mateixos per a tot el territori de Catalunya, amb
independència del lloc de residència de les famílies i de l’entitat que convoca cada
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programa, per aquest motiu, el conveni recull expressament el compromís d’ambdues
administracions a l’incloure aquests criteris comuns fixats per la Generalitat a les Bases
reguladores de repartiment dels ajuts, per afavorir així l’aplicació d’aquest principi
d’homogeneïtat, que asseguri els llindars mínims garantits. 

Atès que de forma complementària, l’Ajuntament de Reus podrà incrementar el nombre i
l’import de les ajudes, atenent, en aquest cas, als requisits i/o criteris específics que estimi
adient avaluar la pròpia corporació municipal segons el seu criteri, i d’acord amb la
disponibilitat pressupostària dels fons assignats a aquest programa pel mateix Ajuntament.

Vist que les Bases reguladores hauran de preveure també la possibilitat d’admetre
sol·licituds de beca un cop finalitzat el termini de presentació per situacions sobrevingudes.

Atès que està previst poder arribar a donar ajuts del 100% per aquells casos més
vulnerables socioeconòmicament. Això no obstant, atesa la situació actual, l’Ajuntament ha
de preveure la possibilitat de compactació dels ajuts parcials. En aquest cas, però, aquesta
situació excepcional de compactació, s’ha de fer de forma distribuïda, és a dir, es pot
compactar en períodes setmanals (p.e. 3 dies de cada setmana) i no forma contínua al llarg
d’uns mesos (p.e. de setembre a febrer), atès que aquesta situació podria derivar en què hi
hagués menjadors que la resta dels mesos tinguessin un decrement molt important de
comensals.

Atès que el Consell Comarcal aportarà a l’Ajuntament de Reus els fons assignats pel
Departament d’Ensenyament per import equivalent als ajuts individuals de menjador dels
alumnes que quedin inclosos en els trams de renda garantits, d’acord amb els criteris
d’atorgament fixats el dia 23 de març de 2016 per la Direcció General d’Atenció a la Família
i Comunitat Educativa del Departament d’Ensenyament per al curs 2016/2017, sempre que
es mantingui la suficient consignació pressupostària d’acord amb l’addenda que formalitzin
el Consell Comarcal del Baix Camp i el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya.

Considerant que en el supòsit que el Departament d’Ensenyament redueixi els fons
assignats a aquest programa, inclòs si es modifiquen els llindars mínims inicialment
garantits, el Consell Comarcal aplicarà proporcionalment aquesta baixa en el repartiment
dels ajuts de forma igual per al conjunt dels municipis de la comarca del Baix Camp, inclòs
Reus.

Aquest import serà complementari al que aporti l’Ajuntament, el qual estarà subjecte a
l’aprovació anual del pressupost municipal.

Per aquest curs escolar 2016/2017, s'incorpora novament en el conveni de col·laboració la
gestió de les subvencions de menjador escolar dels alumnes amb necessitats educatives
especials,  de la forma següent: 

1) Els alumnes amb necessitats educatives especials, tant si estan escolaritzats en centres
ordinaris (USEE o equivalent) o en centres d’educació especial sostinguts amb fons públics
situats en el propi municipi de Reus, i que tinguin manca d’autonomia en alimentació i/o
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altra minusvalidesa amb un grau reconegut de disminució igual o superior al 60 %, hauran
de concórrer igualment a la convocatòria que aprovi l’Ajuntament.  

Aquests alumnes, en la mesura en què acreditin aquest grau mínim de disminució del 60
%, tindran dret a la gratuïtat del servei, sense necessitat d’haver de valorar la seva situació
econòmica o circumstàncies socials. 

L’import de l’ajut, en aquest cas, serà l’equivalent al 100 % del cost del servei que determini
cada centre, sense que pugui superar la quantitat màxima que fixi per a aquest col·lectiu la
Generalitat de Catalunya.

2) Els alumnes amb necessitats educatives especials que tinguin un grau de disminució
reconegut inferior al 60 %, escolaritzats en centres ordinaris (USEE o equivalent) o en
centres d’educació especial sostinguts amb fons públics de Reus, hauran de concórrer,
igualment, a la convocatòria que aprovi l’Ajuntament per poder optar a l’ajut. 

Aquests alumnes, en la mesura en què acreditin aquest grau de disminució inferior al 60
%, podran optar a l’ajut, i en aquest cas s’haurà de valorar també la seva situació
econòmica o circumstàncies socials. L’Ajuntament de Reus haurà de puntuar, segons
determinin les seves bases, el grau de disminució acreditat.

L’import de l’ajut, en aquest cas, serà el que correspongui segons el total de la puntuació
obtinguda, sense que pugui superar la quantitat màxima que fixi la Generalitat de
Catalunya.

Atès que està previst un increment de subvencions atorgades per al curs 2016/2017 està
previst un increment en la despesa global, per la qual cosa s’ha previst ampliar la dotació
pressupostària de l’Ajuntament de Reus.

Vist l’informe emès pels Serveis tècnics municipals de Serveis Socials on s’informa
favorablement la proposta del conveni de col·laboració per a la gestió dels ajuts individuals
de menjadors del curs escolar 2016-2017. 

Vist el que disposa l’article 150 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova
el Text refós de la Llei municipal i del règim local de Catalunya, els articles 303 i següents
del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats i
serveis dels ens locals, en relació als convenis de col·laboració interadministrativa, i l’article
108 i següents de la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les
administracions públiques de Catalunya.

Per tot l'exposat, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona,
es proposa al Ple de la Corporació l'adopció dels següents ACORDS:

Primer. Aprovar el conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal del Baix Camp i l’Ajun-
tament de Reus per a la gestió dels ajuts individuals de menjadors del curs escolar dels
centres d’ensenyament obligatori i de segon cicle d’ensenyament infantil sufragats amb
fons públics del municipi de Reus per al curs 2016/2017.
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Segon. Facultar al Molt Il·ltre. Sr. Alcalde i a la Regidora delegada de l’Àrea de Benestar
Social per tal que qualsevol d’ells, indistintament, signin l’esmentat conveni.

Tercer. Aprovar el contracte de protecció de dades entre el Consell Comarcal del Baix Camp
i l’Ajuntament de Reus per al tractament de les dades de caràcter personal inherents a les
accions de col·laboració derivades del conveni aprovat en el primer punt d’aquesta resolu-
ció, i del qual n’esdevindrà un annex, i facultar a la regidora delegada de l'Àrea de Benestar
Social, Sra. Montserrat Vilella Cuadrada per tal que formalitzi l’esmentat contracte.

Quart. Nomenar a la regidora delegada de l’Àrea de Benestar Social, Sra. Montserrat Vilella
Cuadrada com a representant de l’Ajuntament de Reus en la comissió mixta de seguiment
del conveni esmentat a la part expositiva i a la Sra. Cèlia Asens Jimenez com a representant
tècnica en nom de l’Ajuntament de Reus en dita comissió. 

Cinquè. Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Baix Camp, als efectes escaients."

LA SRA. VILELLA EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

15. Ensenyament i Política Lingüística. Aprovació dels preus públics dels serveis
educatius de 0-3 anys (escoles bressol municipals).

"Vist allò que preveu l’article 127, en relació amb el que disposen els articles 41 a 47 del
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals, aquest Ajuntament estableix els preus públics per la
prestació dels serveis educatius per als infants de 0-3 anys (escoles bressol municipals)

Atès el Mapa de Llars d’Infants de Catalunya 2004-2008 elaborat pel Departament
d’Educació de la Generalitat de Catalunya i l’Acord de col·laboració entre el Departament
d’Educació i les Entitats Municipalistes per al finançament de la creació de places públiques
de llars d’infants i per al seu sosteniment.

Atès el Decret 282/2006, de 4 de juliol, pel qual es regulen el primer cicle de l’educació
infantil i els requisits de centres.

Atès que l’Ajuntament de Reus impulsà per al curs 2013-2014 un nou projecte adreçat a
famílies amb infants susceptibles de començar el segon cicle d’educació infantil anomenat
Tastet d’escola. L’Àrea d’Ensenyament i Política Lingüística té la voluntat d’impulsar-lo de
forma regular, i destinar-lo per al curs 2016-17 a infants nascuts l’any 2014 que durant el
curs escolar 2017-2018 iniciïn la seva escolarització a P3. El projecte és un tast del que és
una escola bressol per tal d'afavorir el primer contacte amb el segon cicle d'educació
infantil, amb un objectiu general de preparar tant l'infant com la seva família per aquest
pas.
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Vista la proposta de preus públics elaborada pels serveis tècnics municipals, així com
l’informe econòmic provinent de l’Àrea d’Ensenyament i Política Lingüística de data 28
d’abril de 2016.

Atès que l’esmentat informe posa de manifest l’interès social que concorre en aquests
serveis arran de la importància educativa de la franja dels 0 a 3 anys com a base dels futurs
aprenentatges dels infants, en la tasca de socialització intrínseca en les escoles bressol i en
la voluntat de facilitar la conciliació entre la vida familiar i laboral de les famílies amb
infants d’edats primerenques, per la qual cosa es preveu la cobertura del dèficit que generi
a càrrec de diverses aplicacions pressupostàries dels diferents programes 30919-32310 i
30919-32311 del pressupost municipal de despeses per a l’any 2016, i a càrrec de les
aplicacions pressupostàries que es determini en el pressupost de l’any 2017.

Vist l'’informe emès per la Intervenció Municipal de data 25 de maig de 2016.

Vist el que preveu l’article 127, en relació amb el que disposen els articles 41 a 47 del Reial
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora
de les hisendes locals.

Vist allò que preveuen l'article 44 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i l’article 24.3 de
l’Ordenança general de gestió, recaptació i inspecció dels tributs i altres ingressos de dret
públic local de l’Ajuntament de Reus, conforme l'import dels preus públics ha de cobrir com
a mínim el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada, si bé, quan hi hagi raons socials,
benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'Ajuntament podrà fixar
preus públics per sota d'aquest límit. 

Atès que de conformitat amb l’article 47 del citat Reial Decret Legislatiu 2/2004,
l’establiment o modificació dels preus públics correspon al Ple de la Corporació.

Per tot això, i amb previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, es
proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents ACORDS: 

Primer. Aprovar els preus públics dels serveis educatius de 0 a 3 anys (escoles bressol
municipals), que restarien en els termes que tot seguit s’assenyalen: 
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Segon. Aprovar el preu públic per esdevenir usuari del projecte Tastets d’escola que
s’ofereix per 2 hores diàries, que es fixa en 57,60 euros mensuals. Aquest preu públic s’ha
establert proporcionalment en relació al preu públic de permanència a les escoles bressol
municipals aprovat al punt anterior del present acord
Tercer. Les quotes de les escoles bressol municipals i del projecte Tastets d’escola es
pagaran a través del banc o caixa, dins els 8 primers dies de cada mes.

Per les escoles bressol municipals les famílies pagaran 11 mensualitats per curs escolar
corresponents als mesos de setembre a juliol, ambdós inclosos. En cas d’impagament,
s’iniciarà el procediment executiu aplicant els recàrrecs corresponents.

Per les escoles bressol municipals durant el mes de setembre, atès l’inici de curs, el primer
rebut es cobrarà en la segona quinzena de setembre , i el del mes d’octubre es cobrarà del
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10 al 20 d’octubre per evitar l’excessiva proximitat entre rebuts. La facturació del mes de
juliol es realitzarà en finalitzar el servei a principis del mes d’agost per tal de poder liquidar
enfront la realitat els serveis utilitzats durant aquest període. 

Quart. Per les escoles bressol municipals i el projecte Tastet d’Escola, les famílies hauran de
comunicar les baixes definitives 15 dies abans que s’acabi el mes, a l’efecte de poder cobrir
la vacant. En cas de baixa, l’Ajuntament no retornarà l’import de la mensualitat en curs.
Durant els períodes de baixa temporal justificada, la família abonarà igualment la quota.

Cinquè. Per les escoles bressol municipals, l’Ajuntament podrà donar de baixa de forma
definitiva l’infant, en el supòsit que la família deixi de satisfer les quotes corresponents a
tres mensualitats. Tanmateix, la baixa no justificada durant més de 15 dies naturals també
pot provocar la baixa definitiva de l’infant i la cobertura immediata de la plaça.

Sisè. Per les escoles bressol municipals i el projecte Tastet d’Escola, l'Ajuntament accepta
pagament a través de xecs virtuals amb les empreses que té conveni, malgrat hi ha uns
requisits exigits per al bon funcionament de la facturació en global:

-Els pagaments a través de xec virtual han de deixar com a mínim la quantitat 1€ de
l’import total del rebut per ser emès a través de domiciliació bancària.
-Els imports a abonar a través d’aquest pagament es mantindran estables al llarg del curs,
amb un compromís de la família per tal de garantir sempre el mateix import a detreure en
la facturació.

-Els pagaments virtuals informats a l’ajuntament per part de l’empresa emissora dels
pagaments virtuals amb posterioritat al dia 7 del mes en curs, seran descomptats dels mes
següent, per tal d’evitar retards en el conjunt de la facturació de totes les famílies usuàries."

LA SRA SARDA EXPLICA EL TEMA I ES PROUDEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 17 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra.
Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) 3 en contra ( PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín,
Martínez) i 6 abstencions (CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues,
Ciurana).

S'absenta de la sessió el Sr. Rovira. 

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS 

16. Proposta de CIUTADANS referent a la retirada de l'estelada del Parc de Bombers de
Reus.
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- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal del PP, que és acceptada, sotmetent-se a consideració
del Ple la moció amb aquesta esmena.  

"La estelada constituye un símbolo de la reivindicación independentista que carece de
reconocimiento legal válido como símbolo oficial y por tanto no debe estar en ningún
espacio ni edificio público.

Su exhibición en un espacio o edificio público contraviene los artículos 9.3 y 103.1 de la
Constitución Española ("la Administración Pública sirve con objetividad los intereses
generales y actúa de acuerdo con los principios de eficacia, jerarquía, descentralización,
desconcentración y coordinación, con sometimiento pleno a la ley y al Derecho”).

Por otro lado, la sentencia 933/2016 del Tribunal Supremo, Sección Séptima, de 28 de abril
de 2016 en la parte segunda de los fundamentos de derecho recoge que dicha exhibición
“es incompatible con el deber de objetividad y neutralidad de los Poderes Públicos y las
Administraciones, en la medida en que estos toman partido por una posición parcial, es
decir, no ajustada a ese deber de neutralidad o equidistancia, sino alineada con las
pretensiones de un grupo de ciudadanos con inevitable exclusión del resto (…) y que lo
relevante no es que la bandera cuestionada pertenezca a un partido, o se identifique con
una concreta formación política, sino que no pertenece a -es decir, no se identifica con- la
comunidad de ciudadanos que, en su conjunto, y con independencia de mayorías o
minorías, constituye jurídicamente el referente territorial de cualquiera de las
Administraciones o Poderes Públicos constituidos en el Estado español o en la Comunidad
Autónoma de Cataluña, y por tanto su uso por cualquiera de esas Administraciones o
Poderes quiebra el referido principio de neutralidad, siendo notorio que la bandera
"estelada" constituye un símbolo de la reivindicación independentista”.

El uso y la exhibición de la estelada en un edificio público como es el Parque de Bomberos
de Reus (dependiente de la Generalitat y situado en nuestro término municipal) es
partidista, ya que no representa a la totalidad de los reusenses. Por ello, se está ejerciendo
un abuso sobre los ciudadanos que tienen otras ideologías que no se alinean con la
independentista. Esta situación ilegal contraviene la Constitución Española y la sentencia
anteriormente mencionada.

Por todos estos motivos, el Grupo Municipal de Ciudadanos propone adoptar el siguiente
 acuerdo: 

Instar al Delegado del Gobierno de la Generalitat en el Camp de Tarragona para que adopte
las medidas correspondientes en orden a la retirada definitiva de la estelada que ondea en
el Parque de Bomberos de Reus a fin de cumplir con la normativa vigente."

EL SR. FIGUERAS EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació es rebutjada amb 6 vots a favor (CIUTADANS: Srs./Sres.
Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte) 15 vots en contra
(CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal,
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Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores ) i 5 abstencions (PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ARA REUS:
Srs. Cervera i Rubio)

17. Proposta del PP envers la reunió d'Arnaldo Otegi al Parlament de Catalunya.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal de CIUTADANS, que és acceptada, sotmetent-se a
consideració del Ple la moció amb aquesta esmena.

"L’organització terrorista en els seus 50 anys de historia ha assassinat a mes de 850
persones (policies, guàrdies civils, mossos, hertzianes, funcionaris, politics) en fi, homes,
dones i nens.

Atesa la reunió del proppassat dimecres 18 de maig, mantinguda entre el Secretari General
de Sortu, Arnaldo Otegi, al Parlament de Catalunya, convidat per la Presidenta de la
Comissió d’Acció Exterior i Cooperació, Relacions Institucionals i Transparència i rebut
tanmateix per la pròpia Presidenta de la institució.

Atès que Otegi és un personatge polític jutjat i condemnat per pertinença a la organització
terrorista ETA i que no ha mostrat en cap cas arrepentiment pel sofriment ocasionat per la
organització terrorista. 

Atès que Otegi pretén ara presentar-se com un home de pau, on la realitat és que mai ha
demanat perdó a les víctimes, de manera clara i inequívoca, per els crims comesos per ETA,
entre ells, els 54 morts catalans de l’Hipercor de Barcelona de 1987, de la caserna de la
Guàrdia Civil de Vic i de molts altres catalans per el sol fet de pensar diferent.

Atès que la visita d’Otegi al Parlament de Catalunya no només implica una ofensa a les
víctimes d’ETA, sinó que sobretot suposa un acte que degrada la institució que representa a
tots els catalans, per això ell Grup Municipal del Partit Popular de Reus proposa al Ple el
següents acords: 

Primer. El Ple de l’Ajuntament de Reus lamenta la visita d’Arnaldo Otegi al Parlament de
Catalunya, donat que aquesta visita malmet contra els sentiments de les víctimes d’ETA, que
han estat ofeses pel tractament que ha rebut aquest personatge en la principal institució
catalana, com si fos un polític més del nostre sistema democràtic.

Segon. Demanar que l'Ajuntament de Reus declari a Arnaldo Otegi, persona "non grata" a
la ciutat de Reus. 

Tercer. Donar trasllat de la present Proposta de Resolució als grups parlamentaris del
Parlament de Catalunya i a la Mesa del Parlament.

EL SR.  DOMENCH DEFENSA LA PROPOSTA I ES PRODUEIX DEBAT
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Sotmesa la proposta a votació, es rebutjada amb 8 vots a favor ( PP: Sr. Domènech i Sra.
Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador) 15 en contra (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech,
Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana; ERC-
MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; i 3 abstencions (PSC-CP: Srs./Sres. Vallès,
Martín, Martínez).

MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

18. Moció de CIUTADANS referent a la creació de la Reus Film Office.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada per l'equip de govern, que és acceptada, sotmetent-se a consideració del
Ple la moció amb aquesta esmena.  

"Las Film Comissions o Film Offices son unas entidades que ponen en marcha instituciones
públicas como ayuntamientos, diputaciones o gobiernos autonómicos, con el objetivo de
atraer a la industria del cine a un municipio o territorio, facilitando los trámites y las
herramientas necesarias para los rodajes de las productoras cinematográficas y
asistiéndolas en su trabajo. Para conseguir este objetivo, las Film Comissions (para un
territorio más amplio) u Offices (para un municipio) centran sus esfuerzos en vender sus
ciudades o regiones como localización potencial para las producciones, a la vez que
potencian el crecimiento de su industria audiovisual, capaz de atraer a su entorno nuevos
negocios.

Todas las Film Offices o Comissions priorizan el márketing en su trabajo, es decir, se basan
en la promoción de ciudad para atraer producciones de cine o de vídeo, con el objetivo
final de que éstas redunden en un beneficio económico para el municipio y/o territorio, ya
que un rodaje genera puestos de trabajo locales y riqueza derivada del negocio (ocupación
hotelera, restauración, compra de material de producción, alquiler de equipamientos, etc.).
Además, las producciones cinematográficas también contribuyen a la atracción de turistas
que quieren visitar los espacios donde se ha rodado una película o serie de televisión.

Actualmente existe una red internacional de más de 270 Film Commissions en 4
continentes, de las cuales 160 son europeas y más de 20 son españolas, y la financiación
de todas ellas es en gran parte pública. En marzo de 2001 se constituyó la “Spain Film
Commission”, con el objetivo de diseñar una estrategia común delante de la administración
pública y crear un clima más favorable para los rodajes en España. En Cataluña existe la
Barcelona-Catalunya Film Comission, que funciona como paraguas de las diferentes Film
Offices: Tarragona, Terrassa, Sitges, El Prat, Lloret, Girona, Anoia o Tortosa, entre otras.

Las Film Commissions u Offices juegan en Cataluña y en el resto de España un papel
fundamental en la promoción de los territorios como escenarios para producciones
cinematográficas y audiovisuales. Reus, el Baix Camp y otras comarcas limítrofes cuentan
con un marco incomparable de posibles localizaciones y con una climatología idónea para
convertir nuestro territorio en un plató cinematográfico si aprovechamos las sinergias
creadas por el aumento de Film Office en Cataluña y España durante los últimos 10 años.
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Últimamente, el Camp de Tarragona se ha posicionado como un territorio idóneo para la
industria cinematográfica, tanto por la puesta en marcha de Film Offices como por la
celebración de diversos festivales de cine ya consolidados, como el REC de Tarragona o el
Memorimage y el FEC de Reus. Nuestra ciudad ya cuenta con l’Escola de Cinema de Reus
(ECIR), dirigida por Daniel Villanueva y que ofrece cursos y másters en cine y audiovisuales,
en los ámbitos de la realización, la producción y el guionaje, entre otros. La ECIR colabora
con la productora Bastian Films, que ganó el año 2012 el Premio Goya al Mejor
Cortometraje de Ficción por el corto “El Barco Pirata”, de Fernando Trullols, y que ahora ha
producido el corto “Timecode”, de Juanjo Giménez, que se ha llevado la Palma de Oro del
Festival de Cannes al Mejor Cortometraje.

La creación de una Film Office en Reus sería un complemento a la enseñanza de los
estudios de cine y una medida encaminada a la promoción económica y de ciudad, ya que
permitiría promocionar nuestra ciudad a la industria cinematográfica y también a nivel
turístico y cultural, a la vez que incentivaría el crecimiento de la industria audiovisual de
Reus y mejoraría su competitividad. Un claro ejemplo de estos beneficios es la ciudad de
Girona, que gracias a su Film Office atrajo la reconocida serie “Juego de Tronos”, hecho que
se ha traducido en un impacto estimado en la ciudad de unos 10 millones de euros y que
actualmente ya está generando un turismo cinematográfico muy importante para Girona. 

La Reus Film Office podría funcionar como una Ventanilla Única de información y gestión
de las producciones audiovisuales en Reus ciudad, y a la vez de eje vertebrador de otros
municipios del Baix Camp. Según el proyecto elaborado por el director del ECIR, Daniel
Villanueva, de cara a la apertura de una Film Office en Reus, este nuevo organismo no
requeriría de una elevada inversión para su entrada en funcionamiento (unos 45.000 euros
el primer año, y unos 75.000 el segundo). Desde Ciudadanos Reus creemos que no
tenemos que dejar perder esta oportunidad de crear una nueva herramienta de promoción
de ciudad y de promoción económica que no puede reportar más que beneficios.

Por todos estos motivos, el Grupo Municipal de Ciudadanos propone adoptar los siguientes
acuerdos: 

Primero. Que el Ayuntamiento de Reus trabaje conjuntamente con la Escuela de Cine para
establecer una colaboración entre este centro y la Regidoria de Cultura, que permita
establecer una estrategia integral que incluya:

- la colaboración entre el Ayuntamiento de Reus y la Escuela de Cine
- la creación de sinergias entre la Escuela de Cine y los Festivales FEC y Memorimage
- la creación y gestión de la futura Film Office de Reus i el diseño de una hoja de ruta con
 los hitos y retos a lograr para consolidar a Reus como referente de la creación audiovisual

Segundo. Que la partida a incluir en el presupuesto municipal de 2017 estará supeditada a
la valoración económica de este proyecto integral y a la disponibilidad presupuestaria."

EL SR. SANCHEZ EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT
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Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6
abstencions (CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana).

19. Moció de la CUP per la reorganització del Consell d'Administració de les societats
GECOHSA i CENTRE MQ REUS,  SA.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal de CIUTADANS la qual s'accepta, sotmetent-se a
consideració del Ple amb aquest esmena. 

"L’existència de sectors socials exclosos de la participació ciutadana i del coneixement de la
gestió sanitària, i del dia a dia de la qualitat assistencial del centres hospitalaris de la ciutat
de Reus, tant en entitats com a la pròpia institució d’àmbit sanitari i la manca d’activitat de
la Regidoria de Salut pública i Sanitat són un veritable problema alhora d’activar la societat
civil en defensa d’un dret bàsic com pot ser l’accés a una sanitat pública, universal i de
qualitat.

En aquesta línia, els comitès d’empresa poden jugar un paper clau alhora de traslladar
problemàtiques i incidències al consell d’administració, que els propis consellers i
conselleres desconeixen. 

A principi de mandat la CUP va lliurar a totes les formacions polítiques una proposta per tal
de suprimir el consells d’administració i instaurar una altra figura com els “consells Socials”
o “Consells de Centre”, on diferents agents i actius de la Ciutat en formessin part, des de
AAVV a usuaris, passant per professionals del centre i representants polítics. Aquesta
proposta no ha estat considerada per cap formació.

Atès que en el darrer plenari municipal a instàncies del grup municipal del Partit Popular i
per unanimitat es van adoptar una sèrie d’acords per tal de facilitar l’entrada o presencia
del comitè d’empresa de l HUSJR al consell d’administració de l’ HUSJR. Des de la CUP
creiem que seguint el mateix paràmetre, altres comitès d’empresa de l’ anomenat Grup
salut haurien de ser considerats de la mateixa  manera.

Per altra banda el fet que regidors/es de Reus siguin gestors d’un Hospital situat a Mora
d’Ebre ens presenta un debat en relació a aquest fet, sent coneixedors de la manca de
informació sobre la realitat del territori i de les dinàmiques pròpies del centre hospitalari,
no som ni  usuaris, ni pacients ni residim a la comarca.

És per tots aquests motius que la Candidatura d’Unitat Popular de Reus, proposa al Ple
l’adopció dels següents acords: 

Primer. Proposar a la Junta General de GECHOSA i Centre MQ de Reus a reorganitzar el
Consell d'Administració per tal d'incloure representants de les persones treballadores per
garantir la participació i la transparència, d'acord amb els paràmetres legals.
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Segon. Que s’emeti el corresponent informe tècnic per traslladar a la Junta General l'acord i
al Ple per la modificació dels estatuts.

EL SR. VIDAL EXPLICA LA MOCIÓ I ES PROUDEIX DEBAT 

El Sr. Pellicer agraeix la presència al saló de plens de treballadors de GECOHSA i del 
CENTRE MQ REUS, SA.

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

20. Moció de CIUTADANS, PSC-CP i PP per posar a disposició de l'Associació
d'Alzheimer de Reus i Baix Camp un espai municipal per ubicar-hi el centre de dia.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha unes esmenes
presentades per l'equip de govern i pel Grup municipal de la CUP, les quals s'accepten,
sotmetent-se a consideració del Ple amb aquestes esmenes. 

"L’Alzheimer s’ha convertit en un dels principals problemes sociosanitaris de la nostra
societat. La malaltia genera una dependència total cap al desenvolupament de la persona
en el dia a dia, la qual cosa comporta una atenció constant dels cuidadors i un important
patiment emocional i psicològic a tot el seu voltant.

A Reus, es calcula que hi ha prop de 4.000 casos i a la comarca del Baix Camp
augmentarien fins a 7.000. Per ajudar les persones que pateixen directament o indirecta la
malaltia, es va constituir l’any 2003 l’Associació d’Alzheimer de Reus i Baix Camp per donar
servei a tota la comarca. Gràcies a l’empenta i al treball d’un conjunt de persones
sensibilitzades per aquesta malaltia, Reus es va convertir ben aviat en ciutat pionera en
tenir un centre per a afectats d’Alzheimer acreditat per la Generalitat de Catalunya. 

La tasca imparable de familiars, professionals i voluntaris duta a terme durant tots aquests
anys, que ha estat dirigida, no només als malalts, sinó que també ha ajudat
psicològicament als familiars i ha contribuït a sensibilitzar la població vers aquesta malaltia,
és reconeguda arreu del país. L’associació ha estat capdavantera a la demarcació de
Tarragona en la implantació d’un programa d’estimulació cognitiva i fisicofuncional, amb
tractaments orientats a potenciar i mantenir les capacitats mentals i físiques dels afectats i,
en definitiva, a millorar la seva qualitat de vida.

Per la gran labor que du a terme, l’Associació, i els seus usuaris, mereixen treballar en un
espai adequat a les seves necessitats i poder realitzar la seva activitat en condicions.
L’entitat té la seu social al Centre d’Atenció Primària Sant Pere, que serveix de punt
d’informació; l’Espai Sant Rafael, on es duen a terme els serveis per a les persones sense
diagnosticar, amb deteriorament cognitiu lleu o en les primeres fases de la malaltia; i el
centre diürn especialitzat en Alzheimer, situat a la carretera de Castellvell, on es du a terme
el programa d’estimulació.
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La creació d’aquest centre diürn va ser un pas molt important per al col·lectiu d’afectats,
necessitats d’una atenció especialitzada. Però amb el pas del temps, aquestes instal·lacions
han quedat petites per poder mantenir un bon servei als usuaris i afrontar una realitat a
curt termini que, segons anuncien tots els estudis, farà augmentar de manera considerable
el nombre de persones afectades. 

Els ajuntaments tenen l’obligació de dotar les associacions de les eines, els mecanismes i
els recursos necessaris que facilitin i permetin realitzar la seva tasca en condicions
adequades i d’una manera autònoma i independent. 

Per tot l’exposat, es proposa l’adopció del següent acord: 

Primer. Que l’Ajuntament de Reus formalitzi un conveni que permeti posar a disposició de
l’Associació d’Alzheimer de Reus i el Baix Camp un espai de titularitat municipal per al
trasllat del centre diürn especialitzat, que s’adeqüi a les seves necessitats.

Segon. L'Ajuntament de Reus es compromet, en el termini de dos mesos a buscar,
juntament amb responsables de l'entitat un espai municipal que s'adapti a les necessitats
que té l'entitat per a dur a terme la seva activitat. 

Tercer. Ratificar els acords presos en la moció presentada per la CUP sobre, els usos
d'espais municipals, com a punt núm. 42 del Ple del passat dia 28 de desembre de 2015 i
que s'executin abans d'acabar l'any 2016."

EL SR. VALLÈS EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT

El Sr. Pellicer dóna la benvinguda als representants de l'Associació d'Alzheimer de Reus i
Baix Camp presents al saló de Plens i agraeix la seva presència.  

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

21. Moció de la CUP en relació als consells municipals i als pressupostos participatius.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal de l'equip de Govern la qual s'accepta, sotmetent-se a
consideració del Ple amb aquest esmena. 
                 
"El pressupost municipal és l’eina de gestió principal de qualsevol Ajuntament perquè
concreta les despeses i accions de tot un any. Des de la Cup defensem el model de
pressupostos participatius perquè promouen que la ciutadania no sigui simple observadora
indirecta d’esdeveniments i de decisions alienes. Aconsegueixen a més, que el poble
esdevingui protagonista actiu i corresponsable d’allò que passa a la ciutat i eixampla els
límits de la democràcia representativa.

Els pressupostos participatius contribueixen a aconseguir més transparència, eficiència i
eficàcia en el govern municipal, i a impulsar el debat entre representants municipals,
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personal tècnic i ciutadania sobre com es gestionen els recursos municipals, millorant així
la comunicació entre l’administració local, la societat civil i els moviments socials.

El mes de febrer d’aquest any 2016 i arran de l’aprovació dels pressupostos actuals, la Cup
va signar un acord amb l’equip de govern de l’Ajuntament de Reus amb efectes per al 2017,
que deia així: realitzar un procés de participació que permeti als ciutadans de Reus
seleccionar el destí del 25% (750.000 €) de la dotació del Pla d’Inversions 2017. Aquest és
el 13è i últim dels acords d’aprovació de pressupostos.

En aquest sentit, als Països Catalans s’estan iniciant dinàmiques que va en el sentit de fer
participar a la ciutadania en la planificació i elaboració dels pressupostos municipals, com
són ara els municipis de Tortosa i Tarragona que han aprovat sengles propostes de
pressupostos participatius amb la presentació d’aquestes mocions i el vot favorable per part
de diverses formacions polítiques.

Per altra banda, trobem també municipis amb experiència històrica o actual en la
participació o gestió d’una part dels seus pressupostos, per part dels consells generals. En
tenim exemplesa diferents nivells i profunditat a ciutats com ara Granollers, Manresa o Sant
Cugat. Altres localitats com Vilafranca del Penedès o el Figaró-Montmany tot i explorar vies
diferents també han donat peu a creació d’organismes amb participació social decisoris de
cara a la creació dels pressupostos municipals.

Per altra banda, cal atendre a raons de caire social, cal passar a l’ofensiva en polítiques
participatives que desemboquin en conseqüències reals i mesurables al món més enllà de
les institucions, cal iniciar un camí encara per recórrer encara. Enfilem el novè any de crisi
profunda i grups socials especialment vulnerables i amb menys possibilitats de participar
en la política, com ara la gent gran o els infants, tenen els seus respectius consells
municipals representats a l’Ajuntament sense que això hagi implicat una assumpció en
primera persona de les problemàtiques que els afecten. 

Encara es pot fer molt de camí per aprofundir en la tasca que d’aquests consells, que
potencialment podrien esdevenir eines d’apoderament per a àmplies capes de la societat
que se sent exclosa de les institucions.

En definitiva, es tracta de fer una passa que vagi més enllà de la deliberació –necessària- i
configuri les bases de la presa de decisions vinculants per part de la ciutadania i que sigui,
finalment, una decisió de caire polític.

Tenint en compte que aquests organismes a Reus no gaudeixen de dotació econòmica i
amb la intenció que puguin decidir polítiques pressupostàries en els seus àmbits, la
Candidatura d’Unitat Popular, proposa al ple l’adopció dels acords següents:

Primer.- Integrar els consells municipals en el disseny dels pressupostos municipals, ja sigui
amb la dotació de partides pressupostàries dins del marc del compromís del 25% destinat
a pressupost participatiu en l’exercici 2017 o bé, complementàriament, per la via de
sotmetre a l’escrutini dels seus membres, projectes i accions emmarcades en els
pressupostos participatius, fent-ne partícips així, els ciutadans i entitats representats als
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consells municipals, fent esment especial en aquells que afecten a polítiques socials,
culturals i d’àmbit lingüístic.

Tot això amb la intenció que aquests organismes puguin decidir polítiques pressupostàries
en els seus àmbits.

Segon. Contemplar en el futur Reglament de Participació que s'ha d'elaborar properament,
la funció activa dels consells municipals en l'elaboració de polítiques i en el debat dels
temes que els afecten, entre altres el paper actiu que han de tenir en la discussió del
percentatge del pressupost que s'hagi de decidir de manera participativa. 

Tercer. Intensificar l'estimul a la participació de les reusenques i els reusencs en els consells
municipals per tal que els seus membres aportin de manera activa les seves opinions dels
temes que els afecten, ja sigui d'orientació de polítiques, de resolució d'afers concrets o de
propostes pressupostàries."

LA SRA. CUADRADA EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM:
Sres. Llauradó i Flores; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6 vots en contra (CIUTADANS:
Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,  Labrador;  PP: Sr. Domènech i Sra. Compte).

S'absenta de la sessió la Sra. Compte

22. Moció de la CUP per retirar el títol de batlle honorari i perpetu a Francisco Franco
Bahamonde i condemnar la dictadura franquista.

El Sr. Pellicer recorda que aquesta moció s'ha tractat en la Junta de Portaveus celebrada
abans d'aquesta sessió plenària, quedant el tema retirat de l'ordre del dia del Ple. 

Assumptes sobrevinguts

No n'hi ha. 

Precs i preguntes 
  
Intervenció del Sr. Vidal, del Grup municipal de la CUP preguntant sobre el fet que el
govern deixés de pagar factures a l'empresa CCM Estratègies i Salut

"De forma oberta, en diverses ocasions i diferents escenaris l’alcalde de Reus va explicitar
que en arribar per primer cop a l’alcaldia en el mandat 2011-2015 havia deixat de pagar
una sèrie de factures, entre elles les que girava l’empresa a CCM Estratègies i Salut.

Per això el Grup municipal de la CUP pregunta: 
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Per què va deixar de pagar les factures? Quan va decidir denunciar aquest fet a la justícia ?
Perquè no va fer-ho abans?

Intervenció de l'alcalde 

Fa ús de la paraula i contesta que aquesta pregunta ja la va contestar, en part, al ple passat.
Que com tots són coneixedors es tracta d'un tema que està sota secret de sumari i només
contestarà el que pot fer públic.

Les factures es van deixar de pagar perquè des de la Intervenció i des d'INNOVA se'ls va
s'advertir que podien ser factures sense causa o contraprestació ja que eren recurrents des
de l'any 2007.

Al tenir coneixement d'això va encarregar, immediatament, un informe conjunt al secretari i
a l'interventor, que li va ser lliurat el 20.06.2012 i el 22.06.2012 va signar una carta dirigida
a la Fiscalia de Tarragona posant en coneixement els fets. Aquesta carta va tenir entrada a
la Fiscalia el dia 27.06.2012. El 10.08.2012, es va remetre l'informe de control financer dels
exercicis 2009, 2010, 2011 al Tribunal de Comptes i es va donar compte al Ple de
02.08.2012.

Finalment informa que no es va denunciar abans perquè es desconeixia el tema. 

Intervenció del Sr. Morales, del Grup municipal de CIUTADANS preguntant sobre
possibles contractes amb diferents empreses

"Donat que darrerament s’han donat casos de contractes fraudulents amb diferents
empreses a diversos ajuntaments de la zona de Tarragona i el Baix Llobregat, el Grup
municipal de Ciutadans formula les següents preguntes: 

Ha mantingut l’Ajuntament de Reus des de l’any 2008 i fins a data d’avui algun contracte
amb les empreses Inipro, Itinere, Gis Grup i/o Educare SXXI?

Han estat en algun moment les empreses abans esmentades proveïdores de serveis
d’aquest Ajuntament?"

Intervenció del Sr. Ernech, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i contesta que la resposta és negativa, que no hi ha hagut, des del l'any
2008, cap contractació referent a la pregunta. No obstant de l'any 2000 al 2007 amb una
empresa que és diu Itinire Guies oficials de Tarragona, hi havien unes despeses aprovades
per import de 1.778,89€.

Intervenció del Sr. Figueras, del Grup municipal de CIUTADANS, preguntant sobre la
creació de nous parcs infantils 

"Membres de les associacions de veïns del barri Fortuny, del barri Inmaculada i del barri
Monestirs han traslladat al Grup municipal de Ciutadans la seva voluntat que l'Ajuntament
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instal·li una nova zona de jocs infantils a cada barri, petició de la qual ja té coneixement
l'equip de govern, segons els veïns. En concret, l'Associació de Veïns del barri Fortuny
demana que es crei un nou parc infantil a la Glorieta Balears; l'Associació de Veïns del barri
Inmaculada voldria que se situés un nou parc infantil a la zona de les canastes de bàsquet;
i l'Associació de Veïns del barri Monestirs sol·licita que es creu un nou parc a la zona del
carrer Miami amb Pere el Cerimoniós.

Davant això, el Grup municipal de Ciutadans formula les següents preguntes:

Té previst l'Ajuntament donar resposta a aquestes peticions i crear aquests tres nous parcs
infantils?

Si és així, es tindrà en compte a l'hora de dur a terme les obres que la instal·lació ha de ser
adaptada als nens i nenes amb mobilitat reduïda, tal com es va aprovar pel Ple amb una
moció presentada per Ciutadans?"

Intervenció del Sr. Monseny, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i diu que l'alcalde i ell cada setmana es desplacen als barris i estan al
dia del que passa al carrer. Coneixen les peticions que els fan els veïns i és cert que es
podrien ampliar aquestes tres zones amb jocs infantils però tenen un problema i és el seu
cost elevat. En aquests moments, des de la part econòmica s'està donant prioritat a altres
coses, com és el mantenimet de la mateixa ciutat. 

Diu que de seguida que es puguin instal.lar jocs infantils es farà en aquestes zones i es
complira la normativa que va aprovar el Ple referent a l'adaptació dels pacs als nens i nenes
amb mobilitat reduïda.

Instervenció del Sr. Morales, dels Grup municipal de CIUTADANS preguntant sobre la
brutícia a la zona dels passejos

"Representants de l’Associació de Veïns Joan Prim han explicat al Grup Municipal de
Ciutadans que fa un temps van registrar una queixa a l’OAC sobre la brutícia contínua que
hi ha als passejos Prim i Sunyer i als carrers del seu entorn.

Davant d’això, el Grup municipal de Ciutadans formula la següent pregunta: 

Quines actuacions ha dut a terme l’equip de govern per solucionar la queixa exposada per
l’Associació de Veïns Joan Prim en relació a la brutícia a la zona dels passejos?

Intervenció del Sr. Monseny, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que la inquietud de l'Ajuntament i de la regidoria de Via
Pública en aquests sentit és tenir la ciutat neta. 

Referent a la queixa exposada pel Sr. Peña, president de l’Associació de Veïns Joan Prim, en
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relació a la brutícia a la zona dels passejos, quan els ho va comunicar es va actuar
ràpidament. Per tant aquesta pregunta arriba tard. Quan es detecta, no només en aquest
punt, que pel motiu que sigui hi ha un desfasament de neteja la presència és immediata.
 
Intervenció del Sr. Domenech, del Grup municipal del PP preguntant sobre diferents
peticions de millora dels barris de Reus 

"El Partit Popular sempre ha defensat que la ciutat de Reus, no és solament el centre, els
mateixos barris fan que la nostra ciutat mantingui la vitalitat, l’empenta que ens fa que
siguem el que som per això reivindiquen actuacions de millora com ha fet la zona de Mas
Iglesias que ha localitzat en un mapa interactiu els desperfectes de la zona. 

Altres barris de Reus no localitzen les millores en un procés interactiu però també les
sol•liciten i li corresponent al Govern Municipal la gestió i millora en benefici dels
reusencs,per això el Grup municipal del Partit Popular de Reus, formula al Ple les següents
preguntes.

Primera. L’ajuntament de Reus, en aquest primer any de Govern, ha calendaritzar les
propostes de millora que sol•liciten les diferents Associacions de Veïns?

Segona. Podràn conèixer els Grups Municipals les mateixes en les properes corresponents
Comissions?

Tercera. Si és negativa, contempla el Govern Municipal calendaritzar aquesta legislatura les
mateixes i comunicar-les als grups municipals."

Intervenció del Sr. Monseny, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i contesta que l'equip de Govern no pot estar present en tots els barris i
no pot fer un calendari d'actuacions, s'actua sobre les necessitats de prioritat en cada barri.
Creuen que ha de ser així, no poden dir dintre d'un any, ho dintre de sis mesos els tocarà.
S'ha d'actuar sobre prioritats. 

Manifesta que a la Comissió de Serveis Territorials informa a tots els grups municipals de
les actuacions que s'estan fent als diferents barris i amb els diferents àmbits. En el tema de
la neteja, com ja va informar al Ple passat on es va donar un calendari d'actuacions, a
traves d'un programa més extens de neteja a l'estiu perquè les necessitats dels barris a
l'estiu són més elevades tenint en compte que la gent està més al carrer i aquests
s'embruten més.  

Intervenció del Sr. Domènech del Grup municipal del PP preguntant sobre la concessió
de la instal·lació i explotació de la xarxa WIFI per la promoció de la ciutat de Reus. 

"El passat 25 de setembre de 2015, es va publicar al BOPT l'anunci de la licitació de la
concessió de l'ús de diferents espais en edificis per la instal•lació de la corresponent xarxa,
per això el Grup municipal del Partit Popular formula al Ple les següents preguntes:
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Primera. Al ser WIFI local per promocionar serveis locals, perquè s’afegeix Gateway a
Internet?

Segona. En quina data es va iniciar les proves de laboratori i el lloc de les mateixes?

Tercera. Quantes empreses és vàrem interessar inicialment per aquest projecte

Quarta. Quina informació vàrem sol•licitar o rebre les mateixes empreses, a causa de
l'envergadura del projecte?

Cinquena. Si un dels requisits del projecte és la revenda d’accés a Internet, perquè es va
adjudicar a una empresa que no consta com operadora de transmissió de dades, ni
proveïdora d’Internet, ni d’interconnexió de xarxes d’àrea local?

Sisena. Coneixia l'ajuntament de Reus aquesta informació?

Setena. Si és afirmativa, perquè va optar a la licitació?"

Intervenció del Sr. Arza del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que és cert que aquesta licitació es va fer al setembre.
Agraeix la pregunta del Sr. Domènech perquè podrà explicar que dintre de poques
setmanes estarà enllestit, per obrir en perióde de proves, aquest wifi urbà. 

És veritat que la idea és, tot i que sigui un wifi urbà obert, com a mínim una hora al dia per
a cada ciutadà, i que no sigui d'accés directe sinó que es pretén vincular l'accés a un portal
ja que d'aquesta manera es podrà administrar millor des del punt de vista de promoció de
ciutat, de promoció comercial, d'ofertes, perquè els permet tenir dades que pels usuaris
des d'un punt de vista de ciutat sembla que són interessants. També ho són per l'empresa
que fa aquesta explotació. 

Es tracta d'un servei de wifi obert, que a la ciutat no li ha costat res perquè està pensat i fet
en un moment en que la ciutat està en una situació pressupostària difícil, per tant, no és
que hi haguí hagut diverses empreses interessades hem hagut de fer un esforç important
per anar a buscar algú que ho vulguès explotar. 

Recorda que durant el mandat passat es va fer una licitació semblant amb aquesta i que va
quedar deserta.

Desprès de fer un esforç important de buscar empreses que vulguessin explotar aquest
servei en van trobar dues i finalment només una es va presentar al concurs. L'empresa que
s'en cuidarà compta amb totes les garanties tècniques i té l'aval d'un informe positiu per
poder desenvolupar aquest servei amb garanties. 

Referent a la pregunta de les proves de laboratori en aquests moments li consta, que dels
catorze punts de servei n'hi ha nou que ja comencen a passar per uns primers textos i
confien que a començament de juliol es podrà obrir aquest servei al ciutadà. 
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Intervenció del Sr. Domènech del Grup municipal del PP preguntant sobre la venda de
material en desús de l'Ajuntament de Reus 

"L’ajuntament de Reus, ha posat en venda atenent l’article 45 del Reglament de patrimoni
del Ens Locals, fins a 350 contenidors de superfície disposats al parc de neteja i recollida de
Reus, degut a l’acumulació dels anys i per diferents motius.

Altres instal•lacions municipals alberguen material que al llarg dels anys s’ha anat recopilant
i passat el transcurs del temps, podria caure en desús sempre i quan no s’hagin efectuat les
millores corresponents en els seus magatzems.

Actualitzar els corresponents inventaris permetrà que coneixem l’estat i el material que
disposem a l'ajuntament de Reus com empreses municipals, per això el Grup Municipal del
Partit Popular formula al Ple les següents preguntes: 

Primera. S’han actualitzat els inventaris del material que s’alberga als corresponents espais
municipals i empreses municipals?

Segona. Si es afirmativa, quin material resta, que es pugui cedir a entitats sense ànim de
lucre, perquè no caigui en desús?

Tercera. Quin és l'import que ha ingressat la Corporació per la venda de material en desús
l'últim any?

Quarta. Preveu aquesta legislatura el Govern Municipal, fer us de l'article 45 del Reglament
de patrimoni del Ens Locals per continuar venent patrimoni en desús?"

Intervenció del Sr. Enrech, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i contesta a la primera pregunta que no, però que es porta el control
del que surt. 

Diu que la segona pregunta ja es dóna per contestada com a conseqüència de la
contestació donada a la primera pregunta. 

Pel que fa a la tercera pregunta, l'import ingressat és cap. 

Finalment referent a la quarta pregunta diu que durant aquesta legislatura mitjançant un
decret de data 26 d'agost de 2015, es van declarar com a bens no utilitzables i es va
acordar cedir-les al Teatre Bravium, 16 fileres de cadires que hi havia a l'antiga fira. Amb
data 22 d'abril de 2016, es va fer un decret declarant com a bens no utilitzables 350
contenidors que es trobaven fora d'us i que pel seu estat defectuós eren inservibles. Es va
acordat la seva alienació a traves de subhasta. La subhasta està pendent de celebrar-se i
l'empresa que presenti millor oferta serà la que s'ho adjudicarà.

En data 15 de febrer de 2012, per decret es van aprovar les bases que han de regir la
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cessió de material informàtic, que per qüestions diverses, queden en desús o no són aptes
per complir les finalitats que han de complir i aquests materials es van lliurar a entitats
privades sense ànim de lucre que ho han de destinar a utilitat pública amb interès social,
sempre que compleixi interessos de caràcter social. Es va obrir un termini de presentació de
peticions per part d'entitats interessades i es va atendre.

El 26 de febrer de 2016 es va aprovar una nova convocatòria d'adjudicació de material
informàtic en desús i és l'únic que hi ha en aquests moments. 

Intervenció de la Sra. Martínez del Grup municipal del PSC-CM que pregunta sobre la
prorroga de les beques menjador als casals d'estiu. 

El Grup Municipal del PSC va arrencar el compromís del govern de prorrogar el servei de
beques menjador als casals d’estiu que organitzen les escoles de la ciutat.
Tot i el vot en contra dels grups de govern (CiU, ERC i Ara Reus), el Ple maig va aprovar la
moció socialista per tal que s’ofereixin aquests ajuts en el període de vacances escolars,
que han de permetre que els infants puguin accedir a un àpat equilibrat a l’escola.

Fruit d’aquest acord, el PSC va demanar al govern la realització d’un informe preceptiu, amb
caràcter urgent, que especifiqués el detall de com preveu implantar la mesura
(metodologia, requisits, calendari), així com els mecanismes per informar adequadament
les famílies dels nens becats, del qual no n’hem sabut res.

Per això, el Grup Municipal del PSC formula la següent pregunta: 

Quines gestions ha dut a terme el govern per donar compliment a aquest acord de Ple i
quin és l’estat de tramitació dels processos que han de permetre aplicar beques menjador
als casals d’estiu d’enguany?

Intervenció de la Sra. Vilella, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que la moció a la que es fa referència es va aprovar al darrer
Ple i el que s'ha fet, en compliment de la moció aprovada, és demanar l'estudi tècnic per
veure com es pot implementar aquesta mesura, entre altres coses perquè ja fèien
referència  al seu dia que és un canvi de model i hem de veure com es pot fer.
S'ha demanat l'informe a nivell tècnic, que era el segon punt de la moció i s'ha implicat a

la secretaria, a la part gerencial per l'aspecte econòmic i a la part tècnica per les qüestions
de criteri de necessitats. Hi han moltes qüestions implicades, en la moció es demanava que
es pugessin allargar les ajudes de menjador al nens que ho havien tingut a l'hivern i que ho
demanessin o que tinguessin necessitats i per fer-ho de forma correcta, i tenir uns criteris
de com s'ha de fer correctament. Això és el que ara està en estudi.

Finalment diu que quan estigui fet l'estudi, i abans de prendre qualsevol tipus de decisió el
passaran per la comissió informativa. 

Intervenció del Sr. Martín, del Grup municipal del PSC-CM preguntant sobre la crema
de contenidors a la ciutat 
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La ciutat de Reus ha experimentat els darrers mesos un augment de contenidors cremats
en diferents punts de la ciutat. La informació publicada indica que des del passat mes de
desembre de 2015, és a dir, en 6 mesos, s’han cremat fins a 46 contenidors, una xifra
alarmant si es té en compte que significa una mitjana d’un incendi cada quatre dies. 

La reposició dels contenidors malmesos, la neteja de l’espai que ocupen i possibles danys
col·laterals que provoquen aquests actes vandàlics suposa un important cost a les arques
municipals i, en conseqüència, a la ciutadania.

Per això, el Grup Municipal del PSC formula la següent pregunta: 

Quina ha estat l’evolució dels darrers 5 anys pel que fa a la crema de contenidors a la
ciutat?

Quin ha estat el cost de la reposició dels contenidors cremats els darrers sis mesos?

Qui assumeix el cost de la reposició d’aquests contenidors?

Quants responsables de provocar aquests actes vandàlics s’han identificat?

Quina quantitat del total s’exigeix a aquests infractors identificats? 

Intervenció del Sr. Enrech del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i diu que no pot facilitar una calendarització dels darrers cinc anys ( la
pregunta li va arribar ahir). Fa cinc anys no havien incendis de contenidors, bàsicament
podien haver contenidors danyats com a conseqüència d'actes vandàlics o fortuïts però per
crema no. La crema ha sigut els últims mesos i hi ha una mitjana elevada. Diu el que dia de
Dijous Sant es van cremat disset, va ser un cas excepcional però fa que la mitjana pugi. 

Referent al cost de reposició de moment no ha hagut cap cost ja que, segons el plec de
condicions és l'empresa que presta el servei de recollida qui, fins a un 2% del número de
contenidors que hi hagin al carrer si resulten danyats per qualsevol motiu els reposa la
pròpia empresa a càrrec seu. Aproximadament hi han dos mil cinc-cents contenidors a
Reus, de moment no s'ha arribat a aquest 2% i la reposició dels contenidors danyats, pel
motiu que sigui, han estat reposats per la pròpia empresa.

Pel que fa als responsables diu que s'han realitzat tres detencions de persones que es
considera que hi ha indicis suficients per poder considerar-los autors dels fets. Com és
evident aquestes persones han estat posades a disposició judicial i s'han iniciat les
diligències corresponents i com és evident és al jutge a qui correspon la decisió sobre la
llibertat o les mides que correspongui oportunes en relació a aquestes persones que,
avança,  van estar posades en llibertat tot seguit. 
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Referent a la quantitat que s’exigeix a aquests infractors identificats, el que se'ls haurà
d'exigir en el cas que se'ls acabi condemnant i que se'ls consideri autors materials
d'aquests fets serà el 100% de la responsabilitat que es derivi d'aquests fets. És evident que
qui pot reclamar aquesta responsabilitat civil és el propi perjudicat i és l'empresa ja que és
la que fins ara els reposa i fins que no toqui a l'Ajuntament pagar cap contenidor no té res
que reclamar via responsabilitat civil. 

Intervenció de l'alcalde 

Fa ús de la paraula i manifesta que no es tracta d'un tema menor, sinó d'un tema greu i
que està succeint massa sovint a la ciutat de Reus. Aprofita per a fer una crida a la
ciutadania perquè alerti a la guàrdia urbana en cas que vegin alguna cosa i hi hagi una
possibilitat de trobar a les persones que cremen els contenidors. 

Diu que la guàrdia urbana està fent una excel·lent feina però és difícil trobar a qui ho fa. És
un tema greu ja que no només afecta als contenidors, sinó que afecta als vehicles i a les
persones que poden passar a prop i es produeix igual a la nit que de dia. S'ha d'aclarir el
que està passant. 

Finalitza la seva intervenció dient que té interes en parlar amb el jutge, per explicar la
situació perquè si s'agafa a algú i es deixa de seguida, el problema és que hi ha molta gent
en aquesta línia. Confien amb els cossos de les forces públiques i és un tema que els
preocupa. 

                
Intervenció del Sr. Fernàndez del Grup municipal de la CUP fent el prec per demanar la
convocatòria d'una comissió municipal de Seguiment del Procés Constituent Català. 

"Atès que en la moció presentada al ple municipal el dia 15/04/2016, el govern municipal
estava disposat a votar a favor de la creació d'una comissió de seguiment de procés
constituent, aprofitem aquest prec per recordar que en aquest plenari hi ha majoria
independentista i que l'alcalde té competència per crear-la.

Pels motius exposats, des de la Candidatura d'Unitat Popular, formulem el següent prec:

Que l'alcalde convoqui una comissió municipal de seguiment del procés constituent català
per tal de poder-hi confluir la institució, partits, plataformes i organitzacions que així ho
desitgin amb l'objectiu de crear un espai de comunicació, coordinació i acció."

Intervenció del Sr. Enrech, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que no atendran el prec, ja que com ha dit el Sr. Fernàndez
al Ple del dia 15 d'abril el GM de la CUP va presentar una Moció amb una sèrie de punts i
en alguns dels quals podrien estar inclòs el mateix que ara demanen. Es va demanar
votació separada i la CUP no ho va acceptar i la moció no es va aprovar.  

Entenen que una comissió per un tema d'aquesta transcendència no pot ser resultat de
cap iniciativa individualitzada, hauria de ser una comissió que surti d'un consens dels

45



 

presents en aquest ple. Discrepa que hagi de ser l'alcalde qui, a iniciativa pròpia, hagi de
tirar endavant una comissió d'aquestes característiques.  

Intervenció de la Sra. Marta Llorens, del Grup municipal de la CUP preguntant
respecte al tancament de línies definitiu a la ciutat de Reus. 

"Avui, dia 3 de juny, ja fa 2 mesos de la finalització del període de preinscripcions amb un
context, a la ciutat de Reus, d’una davallada de 200 alumnes per al curs 2016-2017.
Aquesta situació hauria d’haver estat valorada, en tot moment, per el Consell Escolar
Municipal com a òrgan amb prou competència per tal de fer el seguiment del procés; com
per exemple, posar en el centre del debat la reducció de ràtios a 20 però que la Inspectora,
Patrícia Terradellas, va desestimar amb la següent afirmació: “discutir sobre aquest punt no
és competència d’aquest òrgan”. Contràriament, a la descripció trobada al web de
l’Ajuntament de Reus diu el següent, entre d’altres competències, el Consell Escolar
Municipal ha de vetllar per:

La planificació de les places escolars del municipi, la determinació de les zones d’influència
dels centres docents públics i privats concertats, i la distribució equitativa de les demandes
d’escolarització en tots els nivells d’ensenyament no universitari.

Les actuacions que afavoreixen l’ocupació real de les places escolars, amb determinació
específica dels llocs que s’han de crear, modificar o suprimir dins el municipi a fi de millorar
el rendiment educatiu i , si s’escau, fer factible l’obligatorietat de l’ensenyament.

A més, envoltades per un hermetisme constant i críptic a l’hora d’obtenir dades objectives,
no ens acaba de convèncer les explicacions donades per el Departament d’Ensenyament.
Aquest, divulga, altre cop, informació poc clara que indueix a la controvèrsia ja que, a
primera instància, el següent discurs de “El curs vinent es tancaran menys grups de P-3 dels
previstos entre els centres públics, i més entre els concertats” pot semblar satisfactori per a
la defensa de l’escola pública. Però totes sabem que no és així, la xifra numèrica del pas de
64 a 54 de tancaments de línies de P-3 a la pública no és real. La raó és que a les dades
que la Consellera Meritxell Ruiz ha fet servir per justificar la “predisposicó” del no
tancament de línies públiques, no ha considerat l’explicació següent “s'haurien tancat un
total de 116 línies públiques de P3, tenint en compte els 64 grups tancats en l'oferta de la
preinscripció més els 52 tancats posteriorment.”, segons un comunicat de la FaPaC al seu
web.

Per tant, amb ganes d’aclarir, d’una vegada per totes, les dades de preinscripció a P-3 a
Reus, la Candidatura d’Unitat Popular formula les següents preguntes:

Quin és el procés de seguiment i quins són els espais de valoració de les preinscripcions
després que s’hagi acabat el període ja que, suposadament, s’haurien d’haver donat dades
provisionals i s’hauria d’haver publicat l’oferta final el passat 17 de maig?

Quins línies públiques es tancaran, finalment, a la ciutat de Reus?
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A quines escoles de Reus se’ls retirarà el concert per falta de preinscripció a les línies de P-
3?"

Intervenció de la Sra. Sarda, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que al ple del dia 6 de maig de 2016 ja va donar les dades
de la preinscripció, recorda que era un llistat d'escoles i com havia anat la preinscripció.
Per tant aquestes dades ja es van donar. 

Pel que fa a la primera pregunta la Resolució del Departament d'Ensenyament 505/2016,
de 25 de febrer, d'aprovació de normes de preinscripció i matrícula d'alumnes als centres
del Servei d'Educació de Catalunya i altres centres educatius marca el calendari de
preinscripció i matrícula a partir del qual s'estableix el procés de seguiment.

A partir del 7 d'abril, últim dia per presentar les sol·licituds, la resolució preveu: 
15 d'abril: llistes de sol·licituds amb barem provisional. 
18 d'abril: sorteig del número de desempat. 
25 d'abril: llistes ordenades amb barem definitiu.

Aquestes llistes estan exposades al públic  a les diferents escoles i també a l'OME.

A partir d'aquí, la Taula Mixta de Planificació, en la qual hi ha representants tant del
Departament d'Ensenyament com de l'Ajuntament, és qui s'encarrega de fer una valoració i
revisió de les sol·licituds de preinscripció. 

Que la normativa que regula el procés ja ens diu que el nombre de grups i places es pot
modificar un cop vistes les dades de preinscripció, les necessitats d'escolarització i escoltats
els òrgans de garanties d'admissió. Les Comissions de Garanties d'Admissió de Reus, amb
representants de tota la comunitat educativa ( pares, també hi ha el president de la FAPAP,
el Sr. Pelleja, els directors dels centres públics i concertats, professors, etc) s'han reunit
pràcticament cada setmana durant aquest període amb la funció de supervisar el procés
d'admissió i el compliment de les normes que el regulen. 

I el 28 d'abril es va reunir la Taula Mixta de Planificació de Reus; el mateix dia es va fer una
roda de premsa a l'Ajuntament de Reus en la qual la directora dels Serveis Territorials, la
Sra. Silvia Rodes, i jo mateixa vam informar entre d'altres de les dades provisionals del total
de preinscrits i del % de satisfacció de les famílies un 95'40%.

Seguint amb el calendari:
- el 17 de maig, publicació de l'oferta definitiva; que igual que l'oferta provisional, es va 
publicar al web de la Generalitat de Catalunya, als centres educatius i a les Oficines 
Municipals d'Escolarització.
- el 20 de maig, publicació de les llistes de l'alumnat admès i de les llistes d'espera.
- del 20 al 24 de maig, recepció de reclamacions sobre les assignacions a l'OME.
- el 25 i 26 de maig es van reunir les Comissions de Garantia per resoldre les reclamacions, 
en jornades de matí.
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Pel que fa a la segona pregunta, sobre quins línies públiques es tancaran, finalment, a la 
ciutat de Reus, són les següents: 

A l'Escola General Prim: 1 grup de P3.
A l'Escola Eduard Toda: 1 grup de P3.

Contestant a la tercera pregunta sobre a quines escoles de Reus se’ls retirarà el concert per 
falta de preinscripció a les línies de P-3. Diu que a data d'avui encara no ha finalitzat tot el 
procés de preinscripció i matriculació del curs 2016/2017, per tant, les dades que tenen no 
són reals/definitives fins al mes de setembre ( sol·licituds fora de terminis, canvis de centre 
durant l'estiu, noves incorporacions..).

Finalitza dient que a data d'avui no s'ha retirat el concert a cap escola. 

I, sense més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc
aquesta acta amb el vistiplau de l’alcalde president.

L’alcalde                                                                      El secretari general 
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